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REVISTA PRESEI 

 

 

 Şedinţă la Palatul Victoria: Guvernul Cîţu pregăteşte o OUG importantă 

pentru românii din diaspora 

Executivul are şedinţă miercuri, de la ora 13.00, iar pe ordinea de zi figurează un 

proiect de ordonanţă de urgenţă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

156/2000 privind protecţia cetăţenilor români care lucrează în străinătate. Proiectul 

de act normativ îşi propune să sporească gradul de protecţie pentru aceştia, 

transmite newsr.ro. 

Proiectul de OUG complet poate fi accesat AICI. 

„Pentru lucrătorii sezonieri, la negocierea acordurilor, înţelegerilor, tratatelor sau 

convenţiilor, partea română negociază inclusiv condiţiile de cazare oferite de 

angajatori, care trebuie să respecte normele naţionale din statul de primire, 

acordarea unei indemnizaţii pentru asigurarea hranei zilnice, decontarea 

cheltuielilor de transport dus-întors către domiciliul din România, pe perioada în 

care lucrătorii sezonieri îşi desfăşoară efectiv activitatea”, arată documentul. 

De asemenea, agenţii de plasare şi furnizorii de servicii de plasare a forţei de 

muncă desfăşoară activităţi de mediere a cetăţenilor români, cu domiciliul în 

România, care solicită să lucreze pe baza ofertelor ferme de locuri de muncă 

transmise din străinătate de către persoane juridice sau fizice, în calitate de 

angajatori. 

„În cazul în care deplasarea lucrătorilor către acelaşi loc de muncă din statul de 

destinaţie se efectuează în grupuri mai mari de 10 persoane, agentul de plasare a 

forţei de muncă şi furnizorul de servicii de plasare a forţei de muncă are obligaţia 

organizării transportului prin persoane juridice autorizate să efectueze transport 

internaţional de persoane”, mai prevede proiectul de OUG. 

 

http://i0.1616.ro/media/2/2701/33586/20143847/2/oug-2.pdf
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Potrivit proiectului de act normativ, agenţii de plasare şi furnizorii de servicii de 

plasare a forţei de muncă au obligaţia de a se asigura că lucrătorii plasaţi la muncă 

în străinătate deţin toate informaţiile referitoare la condiţiile speciale de intrare în 

statul de destinaţie, respectiv, la regulile speciale care trebuie respectate, conform 

legislaţiei statului de destinaţie, în condiţiile existenţei unui risc epidemiologic. 

Documentul include şi majorarea unor sancţiuni pentru anumite acţiuni ale 

agenţilor de plasare a forţei de muncă. 

Executivul are în discuţie po serie de proiecte de hotărâre cum ar fi cel pentru 

aprobarea plafoanelor financiare alocate măsurilor de sprijin cuplat în sectorul 

vegetal pentru anul de cerere 2020 sau cel privind aprobarea scoaterii definitive din 

fondul forestier naţional, fără compensare, de către Societatea Complexul 

Energetic Oltenia SA a terenului în suprafaţă de 17,0357 ha, în vederea realizării 

obiectivului de utilitate publică şi de interes naţional „Continuarea lucrărilor 

miniere în perimetrul de licenţă al UMC Tismana – Tismana I” sau cel pentru 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului „Reabilitarea liniei de 

cale ferată Craiova - Calafat, componentă a coridorului Orient/Est - 

Mediteranean”. 

Trei memorandumuri sunt pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri de la Palatul 

Victoria, unul referitor la Aprobarea negocierii Acordului de împrumut (Finanţare 

adiţională pentru Proiectul privind reforma sectorului sanitar - îmbunătăţirea 

calităţii şi eficienţei sistemului sanitar) dintre România şi Banca Internaţională 

pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, în valoare de 150 mil. EUR şi a semnării 

acestuia; şi acordarea împuternicirii de semnare ministrului finanţelor. 

Alt memorandum are tema Strategia de administrare a datoriei publice 

guvernamentale 2021-2023, iar un altul este o Notificare în vederea înlocuirii unui 

membru titular din partea Asociaţiei Comunelor din România (ACoR) în cadrul 

delegaţiei naţionale a României la Congresul Autorităţilor Locale şi Regionale din 

Europa (CALRE) pentru perioada 2021 – 2026. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Deficit bugetar mai mic în primul trimestru, de 1,28% din PIB. Motivele: 

efect de bază, recuperarea unor venituri, mai puțin TVA restituit 

România a înregistrat un deficit bugetar de 1,28% din PIB, în primul trimestru din 

acest an, mai mic cu 0,43 puncte procentuale comparativ cu cel din perioada 

similară a anului trecut. Ca sumă, acesta se ridică la 14,63 miliarde lei. Motivele 

scăderii sunt, dacă ne uităm pe datele Ministerului: efect de bază, recuperarea unor 

venituri, mai puțin TVA restituit. 

 

“Veniturile bugetului general consolidat au însumat 85,79 miliarde lei în primele 

trei luni ale anului 2021, cu 18,8% față de trimetrul I 2020 și cu 14,9% față de 

trimestrul I 2019”, se arată într-un document al Ministerului Finanțelor. 

 

Acest avans însemnat, spune instituția, se datorează atât efectului de bază redus 

aferent lunii martie 2020, când s-au adoptat măsuri fiscale menite să sprijine 

contribuabilii în contextul pandemiei (preponderent amânarea termenului de plată a 

obligațiilor fiscale), cât și recuperării parțiale a unor categorii de venituri. 

 

Cu alte cuvinte, este și efectul procedurii simplificate de eșalonare a datoriilor 

(multe firme au amânat anul trecut plata taxelor, iar acum plătesc prin această 

procedură). 

Conform Ministerului, majoritatea categoriilor de încasări au înregistrat evoluții 

nominale pozitive, cele mai pronunțate remarcându-se în cazul TVA, contribuțiilor 

de asigurări, impozitelor pe proprietate și fondurilor europene. 

“Încasările nete din TVA au înregistrat 16,95 mld lei în primele trei luni ale anului 

curent, în creștere cu 37,9% (an/an). În același timp, restituirile de TVA au însumat 

6,29 mld lei în perioada analizată, nivel inferior celui înregistrat în primul trimestru 

al anului precedent. Aceste evoluții au fost influențate atât de baza comparabilă a 

lunii martie 2020 - când au fost implementate măsurile de amânare a termenului de 

plată a TVA și de accelerare a rambursărilor de TVA, cu scopul de a asigura 

companiilor un nivel de lichiditate suplimentar în contextul crizei, cât și de 

recuperarea parțială a TVA aferentă anului 2020”, spune MF. 
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TVA în primul trimestru 

 

 
 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 100,42 mld lei au crescut în 

termeni nominali cu 11,2% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

 

Exprimate ca procent din Produsul Intern Brut, cheltuielile pe primele trei luni ale 

anului 2021 au înregistrat o creștere cu 0,2 puncte procentuale față de aceeași 

perioadă a anului 2020, de la 8,6% din PIB la 8,8% din PIB. Majorarea 

cheltuielilor este determinată și de continuarea măsurilor cu caracter excepțional, 

în domeniul social și economic, pentru diminuarea efectelor negative asupra 

economiei (3,85 mld lei). 

Cheltuielile de personal au însumat 27,74 mld. lei, în creștere cu 5,8% comparativ 

cu aceeași perioadă a anului precedent. 

Pentru mai multe detalii citește execuția bugetară pe primul trimestru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-04-27-24764110-0-nota-executia-bugetara-t1.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2021-04-27-24764105-0-situatie-tva-primul-trimestru-2021.jpg
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 Ministrul de Finanţe, Alexandru Nazare, spune că execuţia bugetară din T1 

vine cu o serie de veşti bune, dar disciplina financiară în zona de cheltuieli 

bugetare trebuie întărită.”Ordonatorii de credite trebuie să vină, în cel mai 

scurt timp, cu propuneri de economisire” 

Ministrul de Finanţe, Alexandru Nazare, a declarat marţi că execuţia bugetară din 

trimestrul întâi vine cu o serie de veşti bune, dar a atras atenţia că disciplina 

financiară în zona de cheltuieli bugetare trebuie întărită, iar  ordonatorii de credite 

trebuie să vină în cel mai scurt timp cu propuneri de economisire. 

”Ordonatorii de credite trebuie să monitorizeze strict cheltuielile, fapt pe care l-am 

semnalat deja de două ori în cadrul şedinţelor de Guvern, să identifice prin analize 

interne motivele creşterii cheltuielilor, altele decât cele menţionate mai sus, şi să 

vină, în cel mai scurt timp, cu propuneri de economisire”, a spus Nazare într-o 

postare pe Facebook. 

Potrivit datelor publicate marţi, deficitul bugetar s-a redus cu 0,4%, la 14,63 mld 

lei (1,28% din PIB) faţă de deficitul de 18,06 mld lei (1,71% din PIB), înregistrat 

în T1 2020. Veniturile bugetului general consolidat au însumat 85,79 mld lei, în 

creştere cu 18,8%, iar cheltuielile au urcat cu 11,2%, la 100,42 mld lei. 

”Faţă de T1 2020 şi 2019, avem o creştere a veniturilor însoţită de o creştere a 

investiţiilor. Cheltuielile privind proiectele finanţate din fonduri nerambursabile au 

crescut cu 20,4%. Deficitul scade cu 0,4 pp din PIB faţă de aceeaşi perioadă a 

anului trecut. Cheltuielile cresc şi ele cu 11,2%, în principal din motive legate de 

gestionarea pandemiei Covid-19 şi majorarea punctului de pensie şi a alocaţiei 

pentru copii. 

Monitorizarea şi disciplina financiară în zona de cheltuieli bugetare trebuie 

întărită”, a adăugat ministrul. 

Majoritatea categoriilor de încasări au înregistrat evoluţii nominale pozitive, în 

special cele din TVA, contribuţiii de asigurări, impozite pe proprietate şi fonduri 

europene. 

Cheltuielile pentru investiţii în primul trimestru al acestui an au fost de 8,06 

miliarde lei, în creştere cu 37,7% faţă de primul trimestru al anului precedent, când 

au înregistrat o valoare de 5,85 miliarde lei.  
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Aproximativ jumătate din totalul cheltuielilor pentru investiţii efectuate în acest an 

au fost finanţate din fonduri externe nerambursabile. 

Alexandru Nazare spune că majorarea cheltuielilor a fost determinată, în principal, 

de continuarea măsurilor de combatere a pandemiei Covid-19, majorarea punctului 

de pensie şi a alocaţiilor pentru copii. 

”Măsurile cu caracter excepţional pentru diminuarea efectelor negative ale 

pandemiei Covid-19 asupra economiei au continuat şi în primul trimestru al anului 

curent, generând cheltuieli de 3,85 miliarde lei. Printre acestea se numără sporurile 

acordate personalului medical şi auxiliar implicat în activităţile cu pacienţii 

diagnosticaţi cu Covid-19, plăţile pentru medicamente, materiale sanitare, reactivi 

şi alte produse necesare diagnosticării şi tratării pacienţilor infectaţi cu 

coronavirusul SARS-CoV-2, precum şi cele pentru vaccinuri împotriva Covid-19 

şi pentru măsuri active”. 

 

(Sursa: zf.ro) 
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 INS: Pentru următoarele 3 luni sunt așteptate scumpiri în comerț și 

construcții 

Managerii celor circa 8000 de companii pe care Institutul Național de Statistică în 

chestionează periodic pentru a afla cum văd viitorul afacerilor lor, spun că în 

următoarele 3 luni se așteaptă la creșteri de prețuri în retail (sold conjunctural 

+29%), construcții (sold conjunctural +20%) și industrie (sold conjunctural +13%). 

Soldul conjunctural NU trebuie confundat cu ritmul creşterii sau scăderii oricărui 

indicator statistic produs de INS. El este obţinut ca diferenţă între procentajul 

managerilor care au ales varianta pozitivă a fenomenului şi procentajul celor care 

au indicat varianta negativă. 

 Industrie prelucrătoare 

În cadrul anchetei de conjunctură din luna aprilie 2021, managerii din industria 

prelucrătoare preconizează pentru următoarele trei luni, creștere moderată a 

volumului producţiei (sold conjunctural +10%). Pentru activitatea de fabricare a 

băuturilor se va înregistra creștere accentuată (sold conjunctural +40%), în timp ce, 

pentru activitatea de fabricare a articolelor de îmbrăcăminte se va înregistra 

scădere (sold conjunctural -17%). 

Referitor la numărul de salariaţi se estimează relativă stabilitate, soldul 

conjunctural fiind de -1% pe total industrie prelucrătoare. 

 

Pentru preţurile produselor industriale se prognozează creștere moderată în 

următoarele trei luni (sold conjunctural +13%). 

 Construcţii 

Potrivit estimărilor din luna aprilie 2021, în activitatea de construcţii se va 

înregistra pentru următoarele trei luni creștere a volumului producţiei (sold 

conjunctural +28%). 

Managerii estimează creștere moderată a numărului de salariaţi (sold conjunctural 

+9%). 

În ceea ce priveşte preţurile lucrărilor de construcţii se preconizează creștere a 

acestora (sold conjunctural +20%). 
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 Comerţ cu amănuntul 

În sectorul comerţ cu amănuntul managerii au estimat pentru următoarele trei luni, 

tendinţă de creștere a activităţii economice (sold conjunctural +16%). Volumul 

comenzilor adresate furnizorilor de mărfuri de către unităţile comerciale va 

înregistra creștere moderată (sold conjunctural +12%). 

Angajatorii prognozează pentru următoarele trei luni creștere moderată a 

numărului de salariaţi (sold conjunctural +11%). 

Managerii societăţilor comerciale estimează creștere a preţurilor de vânzare cu 

amănuntul (sold conjunctural +29%). 

 Servicii 

Conform estimărilor din luna aprilie 2021, cererea de servicii (cifra de afaceri) va 

cunoaşte scădere moderată în următoarele trei luni (sold conjunctural -6%). În 

sectorul de servicii se estimează relativă stabilitate a numărului de salariaţi (sold 

conjunctural 0%). 

Conform opiniei managerilor, preţurile de vânzare sau de facturare ale prestaţiilor 

vor avea tendinţă de relativă stabilitate (sold conjunctural +3%). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sedinţă CSAT: România este extrem de preocupată de situația securității și 

stabilității regiunii Mării Negre și și-a exprimat îngrijorarea în cadrul 

Alianței Nord-Atlantice 

Ca stat riveran și ca unul dintre cei mai apropiați aliați de evoluțiile care au avut 

loc în ultimele săptămâni, România este extrem de preocupată de situația securității 

și stabilității regiunii și și-a exprimat îngrijorarea în cadrul Alianței Nord-Atlantice, 

pentru că tot ceea ce se întâmplă în zona Mării Negre afectează și securitatea 

euroatlantică - se spune într-un comunicat al CSAT. 

Membrii Consiliului Suprem de Apărare a Ţării s-au reunit marţi, de la ora 16.00, 

sub conducerea preşedintelui Klaus Iohannis, pe ordinea de zi a reuniunii fiind 

incluse subiecte privind starea de securitate în regiunea Mării Negre şi implicaţiile 

pentru România, precum şi încheierea misiunii NATO Resolute Support din 

Afganistan. 
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Ședința s-a încheiat, concluziile au fost transmise într-un comunicat, de către 

Administrația Prezidențială: 

Marți, 27 aprilie 2021, a avut loc, la Palatul Cotroceni, ședința Consiliului Suprem 

de Apărare a Țării, condusă de Președintele României, Klaus Iohannis, în cadrul 

căreia a fost analizată starea de securitate în regiunea Mării Negre, în contextul 

acumulării de trupe ale Federației Ruse pe frontiera de est a Ucrainei, și 

implicațiile pentru țara noastră. 

Ca stat riveran și ca unul dintre cei mai apropiați aliați de evoluțiile care au avut 

loc în ultimele săptămâni, România este extrem de preocupată de situația securității 

și stabilității regiunii și și-a exprimat îngrijorarea în cadrul Alianței Nord-Atlantice, 

pentru că tot ceea ce se întâmplă în zona Mării Negre afectează și securitatea 

euroatlantică. 

Țara noastră a susținut în mod constant necesitatea respectării suveranității și 

integrității teritoriale a Ucrainei în granițele sale recunoscute internațional, soluția 

fiind în continuare implementarea integrală a Acordurilor de la Minsk și 

respectarea strictă a regimului de încetare a focului. 

România este în permanentă legătură cu aliații și partenerii din cadrul NATO și al 

Uniunii Europene și se coordonează și schimbă evaluări cu aliații și partenerii din 

regiune, inclusiv pentru identificarea opțiunilor adecvate de acțiune. 

Anunțul Federației Ruse privind ordinul ca trupele sale să revină în bazele lor 

permanente, după exercițiile militare din Crimeea și Marea Neagră, a fost 

important și oportun pentru detensionarea situației, dar nu schimbă cu nimic 

necesitatea de a continua analiza cauzelor care au dus la această situație tensionată 

și de a identifica măsuri de dezescaladare și detensionare, precum și de evitare pe 

viitor a unor situații similare. 

Așadar, autoritățile române rămân vigilente și vor continua să monitorizeze această 

mobilizare nejustificată din jurul Ucrainei. 

Reuniunea trilaterală România-Polonia-Turcia, desfășurată la București, în 

perioada 22-23 aprilie 2021, și la care au participat inclusiv miniștrii de externe din 

Ucraina și Georgia, a avut rezultate foarte bune.  
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Astfel de acțiuni arată, fără echivoc, angajamentul țării noastre, concret și 

promovat activ, pentru proiectarea stabilității în regiune. 

O altă inițiativă întreprinsă în aceeași direcție este organizarea unui Summit al 

Formatului București în perioada următoare, pentru care se discută cu aliații noștri 

din regiune și de pe Flancul Estic. 

De asemenea, în cadrul ședinței Consiliului Suprem de Apărare a Țării s-a mai 

decis ca, pe linie NATO, România să continue promovarea demersurilor menite să 

conducă la consolidarea suplimentară a posturii aliate în România și în regiune, de 

o manieră responsabilă, conformă dreptului internațional. 

Urmare a deciziilor aliate, găzduim deja pe teritoriul țării noastre comandamente și 

structuri multinaționale NATO și beneficiem de o prezență aliată avansată, cu 

contribuții importante în plan terestru, maritim și aerian. 

Importanța întăririi rezilienței, atât la nivel național, cât și al Alianței în ansamblu, 

și al partenerilor săi a reprezentat un alt subiect abordat în cadrul Consiliului de 

astăzi. România a decis să sprijine aceste demersuri prin înființarea Centrului 

Euro-Atlantic pentru Reziliență, care va oferi asistență și expertiză statelor 

interesate, inclusiv partenerilor din vecinătate. Totodată, în cadrul CSAT, s-a 

convenit să continuăm susținerea pentru partenerii noștri din Vecinătatea Estică, 

dar și din Balcanii de Vest, atât pe linie bilaterală, cât și în cadrul formatelor 

regionale, inclusiv în avansarea relațiilor acestora cu NATO și UE. 

În plus, România este interesată de soluționarea conflictelor prelungite din jurul 

Mării Negre, iar Ministerul Afacerilor Externe a demarat în acest sens unele 

inițiative la nivelul UE. 

Toate aceste demersuri sunt în măsură să sporească securitatea României și 

reprezintă, totodată, o dovadă clară a solidarității și unității aliate. 

Marea Neagră poate deveni un spațiu al stabilității și cooperării doar în măsura în 

care statele se dezvoltă liber și pot să-și urmeze neîngrădit propriile opțiuni, pe 

baza respectului reciproc și a respectării stricte a normelor de drept internațional. 
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Tot în ședința de astăzi, a fost analizată și aprobată redislocarea în România a 

contingentului militar din Afganistan, la încheierea misiunii Resolute Support, 

conform unui calendar convenit cu partenerii din coaliție. 

Redislocarea va fi etapizată și se va derula pe parcursul următoarelor luni. 

România va retrage forțele din Afganistan coordonat cu membrii de coaliție NATO 

începând cu 1 mai 2021. Toți cei 615 militari și peste 80 de tone de materiale și 

elemente de logistică vor fi extrase cu aeronave militare naționale și ale coaliției. 

Țara noastră a fost constant printre principalii contribuitori la misiunea NATO din 

Afganistan. 

Mii de miliari români au participat la această misiune de-a lungul timpului, fapt 

care a sporit gradul lor de pregătire în condiții de luptă și a condus implicit la 

profesionalizarea în ansamblu a Armatei României. 

Prestația militarilor români a fost întotdeauna foarte apreciată de partenerii și aliații 

noștri. România face parte din coaliția împotriva terorismului, iar militarii noștri 

care acționează în teatrele de operații și-au asumat mereu cu profesionalism și 

curaj riscurile și pericolele pe care le presupune lupta pe acest front. 

Afganistanul va rămâne însă un loc marcat de profundă îndurerare, 27 de militari 

de elită ai armatei române au căzut la datorie și ei vor rămâne mereu în gândurile 

noastre. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat joia trecută că va fi convocată o şedinţă a 

CSAT pentru a discuta despre situaţia din zona Mării Negre. 

"Voi convoca pe săptămâna viitoare o şedinţă a CSAT dedicată special acestei 

zone de tensiune din Marea Neagră şi acumulării de trupe pe graniţa de est a 

Ucrainei. Nu vreau să intru în foarte multe detalii de tip militar, dar vreau să îi 

asigur pe români că noi suntem pe fază", declara, atunci, şeful statului. 

El a catalogat situaţia din zonă "îngrijorătoare". 
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"Au apărut tensiuni în regiunea Mării Negre, cu accent special pe zona de graniţă 

de est a Ucrainei. Noi urmărim cu foarte mare atenţie aceste lucruri. Să nu îşi 

imagineze cineva că noi stăm şi aşteptăm informaţii de la alţii. Noi dăm informaţii 

altora, fiindcă avem servicii foarte performante pe această zonă. Am avut mai 

multe discuţii cu ministrul Apărării şi cu alţi conducători de servicii specializate, 

cunoaştem foarte bine situaţia din teren şi tensiunile care se creează acolo ne 

preocupă foarte mult. Suntem extrem de îngrijoraţi. Însă situaţia este una care 

trebuie extrem de atent evaluată, nu doar militar şi securitar, ci şi diplomatic. Şi 

acest lucru îl facem", a precizat preşedintele Klaus Iohannis. 

 

Cât priveşte încheierea misiunii NATO Resolute Support, pe 15 aprilie ministrul 

Apărării, Nicolae Ciucă, sublinia că misiunea în Afganistan se va încheia pentru 

MApN numai atunci când toţi militarii români vor fi în siguranţă acasă. La 

reuniunea miniştrilor Afacerilor Externe şi ai Apărării din NATO a fost adoptată o 

Declaraţie comună a Consiliului Nord-Atlantic prin care a fost decisă demararea 

procesului de retragere a forţelor aliate din Afganistan începând cu data de 1 mai 

până la data de 11 septembrie 2021. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Conferinţă despre salariul minim şi traiul minim decent, organizată 

miercuri 

Fundaţia Friedrich Ebert România organizează miercuri un eveniment online pe 

tema salariului minim, prilejuit de lansarea studiului "Salariul minim şi traiul 

minim decent. De la mituri la oportunităţi", autori Ştefan Guga şi Marcel Spătari 

(Syndex România). 

 

Studiul analizează 10 dintre principalele critici aduse salariului minim, demontând 

cu date empirice "miturile" vehiculate în dezbaterea publică din România. 

 

"Creşterile salariului minim din ultimii ani au fost constant criticate. 'Nu avem 

nevoie de un salariu minim', 'Creşterea salariului minim alimentează inflaţia', 

'Creşterea salariului minim duce la creşterea şomajului şi a muncii la negru',  
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'Creşterea salariului minim duce la falimentul unor sectoare de activitate', 'Sunt 

doar câteva dintre criticile formulate la adresa majorării salariului minim de 

diverse voci din politică, presă sau societatea.' În ciuda controverselor create în 

jurul salariului minim, însă, dezbaterea publică a fost şi este în cea mai mare parte 

lipsită de argumente empirice", susţin reprezentanţii Fundaţiei Friedrich Ebert 

România.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ghinea, despre PNRR: Suntem o forţă în Uniunea Europeană şi eu mă duc 

să negociez, nu să dau examen la Bruxelles 

Ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a declarat marți că 

în prezent se negociază cu Comisia Europeană Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă (PNRR), însă acest proces este prezentat în România ca fiind ”un eşec, 

un Doamne fereşte”, transmite News.ro. 

Ministrul a precizat că sunt sute de linii de investiţie, iar pe cele mai multe 

autorităţile române s-au înţeles cu reprezentanţii Comisiei Europene, dar pe altele, 

importante, încă nu. Ghinea a mai făcut referire şi la faptul că valoarea proiectelor 

propuse de România este de 41 de miliarde de euro, în timp ce alocarea este de 29 

de miliarde, cee ace înseamnă, evident, că la unele proiecte se ştia din start că se va 

renunţa. 

”Suntem o forţă în Uniunea Europeană şi eu mă duc să negociez, nu să dau examen 

la Bruxelles”, a afirmat ministrul. 

Întrebat, marţi seară, la B 1 TV, de ce a ajuns România în situaţia de a renegocia 

anumite capitole din PNRR, ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene a 

declarat: ”Ceea ce este un proces normal de negociere este prezentat în România ca 

fiind un eşec, un Doamne fereşte! De altfel, aduceţi-vă aminte că eu am propus să 

mergem cu o alocare mai mare în aceste componente, de 41 de miliarde de euro, 

pentru ca în final să revenim la alocarea oficială a României de 29 de miliarde. 

Asta înseamnă, logic, că ne-am asumat de la bun început că vom propune anumite 

proiecte la care vom renunţa ulterior. Cum altfel să facem scăderea de la 41 de 

miliarde, la 29?”. 

https://www.news.ro/politic-intern/ghinea-pnrr-ceea-proces-normal-negociere-prezentat-romania-fiind-esec-doamne-fereste-forta-uniunea-europeana-ma-duc-negociez-dau-examen-bruxelles-sute-linii-investitie-1922400027002021042220144094
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Ministrul a afirmat că trebuie depăşită gândirea de genul ”guvernul României se 

duce la Bruxelles, aşa, cu căciula în mână, ca şcolarul la examen, şi îi dă Comisia 

peste degete”. 

”Suntem o ţară membră a Uniunii Europene, o forţă în Uniunea Europeană şi eu 

sunt genul de demnitar român care mă duc să negociez, nu să dau examen la 

Bruxelles. Haideţi să ieşim din paradigma de dat examen. Suntem într-o paradigmă 

în care asumat ne ducem şi negociem matur cu partenerii de la Comisia Europeană, 

şi în cazul acesta noi am luat decizia de a pune mai multe oferte pe masă să 

discutăm. Este un proces foarte greu”, a adăugat Cristian Ghinea. 

Acsta a mai prcizat că în PNRR sunt sute de linii de investiţie. 

”Pe cele mai multe dintre aceste linii ne-am înţeles cu Comisia, am agreat. Pe 

altele – importante, e drept – sunt diferenţe de viziune. Pe celebrul caz al irigaţiilor, 

Ministerul Agriculturii susţine că respectă acest principiu, Comisia Europeană 

spune că, «ce vreţi voi să modernizaţi ca sistem este un sistem care consumă prea 

multă apă şi nu mai respectă această politică de a combate deşertificarea»”, a mai 

declarat Ghinea. 

Ghinea afirmă, însă, că nu înseamnă că cineva a greşit: ”Înseamnă că dezbaterea a 

doi parteneri, egali şi maturi, unii consideră aşa, alţii altceva”. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Cum vrea Guvernul să convingă autoritățile de la Bruxelles să accepte 

finanțarea rețelelor de gaze cu bani din PNRR / Virgil Popescu: Vom arăta că 

avem capacitatea de a produce hidrogen 

România va arăta Comisiei Europene că România are capacitatea de a produce 

hidrogen pe care să-l injecteze în rețeaua de gaze, a declarat Virgil Popescu, 

ministrul Energiei, într-un interviu pentru Agerpres. Potrivit acestuia, Transgaz 

lucrează la investiţii pentru a putea prelua un amestec de gaz şi hidrogen. Ministrul 

crede că în acest fel ar putea fi convinsă Comisia Europeană să accepte finanțarea 

dezvoltării rețelelor de gaze cu fonduri din Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă (PNRR). 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 aprilie 2021 15 

 

Reamintim că luni, Ludovic Orban, președintele Camerei Deputaților, a spus că 

există rezerve la nivelul Comisiei Europene în ceea ce privește finanțarea 

europeană de 600 de milioane de euro prin PNRR pentru rețelele de gaze. "Sunt 

discuţii legate de cele 600 de milioane pe care noi ne-am propus să le alocăm 

pentru înfiinţarea de distribuţii de gaz, unde au existat discuţii tehnice care trebuie 

clarificate privitoare la utilizarea hidrogenului în aceste reţele de gaz, chestiuni 

tehnice care pot fi soluţionate", a spus Orban. 

 

La rândul său, Virgil Popescu spune că oficialii europeni au cerut explicaţii părţii 

române de ce doreşte extinderea reţelei de distribuţie a gazelor naturale cu fonduri 

din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) şi urmează ca experţii din 

Ministerul Energiei să meargă la Bruxelles pentru a arăta că vom folosi gaze mixte, 

inclusiv hidrogen verde şi alte gaze neconvenţionale, prin aceste conducte. 

 

"Anul trecut am început un program de investiţii şi am reuşit să convingem 

Comisia Europeană şi-mi aduc aminte cât am discutat cu ministrul Fondurilor 

Europene de anul trecut, cu domnul Marcel Boloş, cum să facem să-i convingem 

pentru că efectiv nu voiau să ne aprobe să folosim banii din POIM pentru reţelele 

de gaze. Am reuşit să-i convingem să înţeleagă că România are nevoie de 

distribuţia de gaze şi reţelele care se vor construi din acele 250 milioane de euro 

pentru care am primit aprobare anul trecut vor fi reţele de gaze inteligente, 

contorizarea va fi inteligentă, va fi altceva decât reţelele de gaze pe care le aveau 

deja distribuitorii în gestiune sau le folosesc românii în acest moment. Deci am 

reuşit pe un concept nou. Ne dorim ca şi în continuare, prin PNRR, să avansăm de 

la acest concept de reţele inteligente la cele care folosesc un mix de gaz natural şi 

gaze verzi, hidrogen sau alt tip de gaz verde, pentru că acesta este viitorul: 

hidrogen în amestec cu gazul natural. Este nepoluant şi are capacitate calorică mult 

mai mare şi poate scădea inclusiv consumul", a explicat Popescu în interviul 

acordat Agerpres. 

Acesta susține că primul proiect pentru producţia hidrogenului va fi centrala de la 

Halânga, pe care o construieşte Romgaz în parteneriat cu GSP Power, care ar urma 

să fie gata în anul 2023. 
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"Îmi doresc să facem aceste reţele de gaze cu bani din PNRR. Înţeleg că au existat 

nişte discuţii ale colegului meu, domnul Ghinea (Cristian Ghinea, ministrul 

Fondurilor Europene - n.r.), s-au pus întrebări tehnice şi o să explicăm celor de la 

Comisia Europeană cum România, în anul 2026, o să facă aceste reţele şi să le 

arătăm că avem inclusiv capacitatea de a produce hidrogen şi a injecta în amestec 

acel hidrogen după staţia de măsură şi reglaj a Transgazului", a mai spus Virgil 

Popescu. 

 

Potrivit ministrului, în urmă cu doi ani, 36% din populaţie era racordată la sistemul 

de gaze şi, în ultimii ani, ponderea a crescut peste 40%. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Vicepreședinta Comisiei Europene Margrethe Vestager, după discuţii cu 

ministrul Cristian Ghinea pe tema PNRR: „Discuţii constructive. Au fost 

făcute progrese. Mai avem de lucru” 

Margrethe Vestager, vicepreşedinte al Comisiei Europene, a scris marți pe Twitter 

că a avut o întâlnire „constructivă” cu ministrul român al Fondurilor Europene, 

Cristian Ghinea, pe tema Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR), ea 

asigurând că „au fost făcute progrese”. 

„O întâlnire bună, constructivă cu ministrul român Cristian Ghinea pe tema 

Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă. Au fost făcute progrese, încă nu am 

finalizat, mai avem de lucru”, a fost mesajul postat de comisarul Vestager, potrivit 

News.ro. 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a anunţat în urmă 

cu o zi, după discuţia cu preşedintele Klaus Iohannis, că se are în vedere depunerea 

Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă pe 31 mai. 

Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat, marţi, că PNRR poate fi negociat „mai 

repede sau mai puţin repede”, dar în final el va fi implementat. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24762497-cristian-ghinea-convenit-depunem-pnrr-31-mai.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24762497-cristian-ghinea-convenit-depunem-pnrr-31-mai.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24762497-cristian-ghinea-convenit-depunem-pnrr-31-mai.htm
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„Este o procedură complicată, fiindcă niciodată până acum nu a existat o astfel de 

formă de finanţare şi de întocmire a unor planuri naţionale de revenire dintr-o criză 

gravă. În acest sens fiecare îşi pregăteşte un plan, Comisia împreună cu 

Parlamentul au anumite ambiţii legate de Europa verde, Europa digitală şi aceste 

chestiuni se negociază”, a declarat Iohannis. 

 

El a spus că aceste negocieri cu Comisia „nu sunt simple deloc”, dar în final 

România va avea „un plan foarte bun”, care va fi finanţat şi pus în practică. 

Întrebat despre eventualitatea în care planul ar fi respins, Iohannis a răspuns: „Nu 

există această variantă. Cu Comisia se va negocia până se va ajunge la forma care 

va fi implementată. Nu-i ca la examenul de Bac, unde eşti admis sau respins. Este 

un plan naţional, nu-i o jucărică politică. Acest plan naţional reflectă obiectivele 

Romîniei, Comisia are propriile pretenţii în ce priveşte obiectivele, procedurile, 

proiectele de investiţii, şi complicaţia care apare, prin durata foarte scurtă în care 

trebuie implementat. Însă nu există varianta ca acest plan naţionale să fie respins. 

El poate fi negociat repede sau mai puţin repede, în final el va exista şi va fi 

implementat. Este cert. Discuţiile cu respins sau nerespins sunt prostii”. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Cîțu către prefecți: Aș vrea să văd în fiecare weekend cât mai multe 

evenimente legate de vaccinare. Trebuie să accelerăm această campanie. Nu e 

un moft, e singura soluție să revenim la normalitate 

Premierul Florin Cîțu a participat, marți, la o videoconferință cu prefecții, cărora 

le-a spus că ar vrea să vadă în fiecare weekend cât mai multe evenimente legate de 

vaccinare, pentru că o campanie de vaccinare de succes este singura soluție să 

revenim la normalitate. 

„Campania de vaccinare ne scoate din pandemie și ne aduce la normalitate. Cred 

că este important să lucrați împreună cu primarii, cu DSP-urile. Aș vrea să văd în 

fiecare weekend cât mai multe evenimente legate de vaccinare. Trebuie să 

accelerăm această campanie. Avem dozele necesare. (…) Trebuie să punem toate 

resursele pentru a avea o campanie de vaccinare de succes. Nu e un moft, e singura 

soluție să revenim la normalitate.  
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Contrar opiniilor pesimiste, eu sunt optimist. Știu că românii vor să se întoarcă la o 

viață normală, să meargă în concediu, la concerte, teatru, fără mască. Noi punem la 

dispoziție resursele, dar depinde de noi toți”, a spus premierul. 

„Acum suntem, în ceea ce priveşte pandemia, pe o pantă descrescătoare a acestui 

val trei şi trebuie să consolidăm această perioadă şi, de aceea, în continuare trebuie 

să fim vigilenţi, încă nu a trecut acest val trei, dar este clar că ceea ce a fost mai 

greu a trecut şi a contat foarte mult şi modul în care dumneavoastră aţi dus la 

respectarea regulilor”, a susținut Florin Cîțu. 

„Avem în faţă un weekend important, în care sărbătorim Paştele, dar şi 

tradiţionalul 1, 2 Mai, în care cetăţenii sunt liberi şi se duc într-o minivacanţă. Din 

punctul nostru de vedere, lucrurile sunt simple: nu se va schimba nimic – mască, 

distanţare socială, dezinfectant, toate activităţile trebuie să ţină cont de regulile în 

vigoare. Sunt sigur că, aşa cum aţi reuşit să administraţi perioada de până acum, 

veţi face o treabă foarte bună şi în acest weekend”, a adăugat premierul. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 CCR explică de ce este constituţională desemnarea fără tragere la sorţi a 

judecătorilor din completurile de trei de la Înalta Curte / Contestația fusese 

depusă de Avocatul Poporului, Renate Weber 

Curtea Constituţională a României a publicat, marţi, motivele pentru care a respins 

pe 9 februarie o sesizare a Avocatului Poporului şi a decis că este constituţională 

desemnarea fără tragere la sorţi a judecătorilor din completurile de trei de la Înalta 

Curte de Casaţie şi Justiţie, transmite Agerpres. 

Avocatul Poporului a atacat la CCR mai multe dispoziţii din Legea nr. 304/2004 

privind organizarea judiciară, respectiv prevederile art. 19 alin.(3), art. 29 alin.(1), 

art. 31 alin.(1) lit.c) şi art. 52 alin.(1) din Legea nr.304/2004 privind organizarea 

judiciară, care se referă la atribuţia colegiilor de conducere (al Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie şi al celorlalte instanţe de judecată) de a reglementa compunerea 

completurilor de judecată. 
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În opinia Avocatului Poporului, textele din legea de organizare judiciară care 

permit colegiilor de conducere să stabilească arbitrar componenţa completurilor 

colegiale, fără tragere la sorţi, sunt neconstituţionale. 

Un alt contestatar al acestor prevederi este avocatul Adrian Toni Neacşu, fost 

membru al Consiliului Superior al Magistraturii, cel care a apărat-o în instanţă pe 

Bombonica Prodan, fosta soţie a lui Liviu Dragnea, inculpată în dosarul angajărilor 

fictive de la DGASPC Teleorman. 

În motivarea deciziei prin care a fost respinsă sesizarea Avocatului Poporului, 

CCR arată că, prin decizia nr. 417 din 3 iulie 2019, paragraful 153, Curtea a statuat 

că art.19 alin.(3) din Legea nr.304/2004 privind organizarea judiciară a prevăzut 

că: „La începutul fiecărui an, Colegiul de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie, la propunerea preşedintelui sau a vicepreşedintelui acesteia, poate aproba 

înfiinţarea de complete specializate în cadrul secţiilor Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie, în funcţie de numărul şi natura cauzelor, de volumul de activitate al 

fiecărei secţii, precum şi de specializarea judecătorilor şi necesitatea valorificării 

experienţei profesionale a acestora”. 

Conform CCR, acest text nu modifică art. 29 din Legea nr.78/2000, astfel că 

judecarea în primă instanţă a infracţiunilor de corupţie prevăzute în Legea 

nr.78/2000 se realizează de completurile specializate, astfel încât rezultă că la 

nivelul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie se pot constitui alte completuri 

specializate în domeniile pentru care legea nu prevede în mod expres o asemenea 

obligativitate. 

„Cu privire la competenţa Colegiului de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi 

Justiţie, ca, printr-un regulament, să stabilească atât organul administrativ 

competent să aprobe compunerea completurilor de 3 judecători în materie penală, 

cât şi modalitatea de desemnare a membrilor acestora, Curtea reţine că, prin 

Decizia Curţii Constituţionale nr.27 din 22 ianuarie 2020, a statuat că ori de câte 

ori o lege nu reglementează o anumită procedură de aducere la îndeplinire a unei 

măsuri/finalităţi prevăzute prin lege, revine actului administrativ normativ să o 

reglementeze, fără ca un asemenea procedeu să poată fi echivalat cu o adăugare la 

lege.  
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Faptul că Regulamentul privind organizarea şi funcţionarea administrativă a Înaltei 

Curţi a stabilit o anumită modalitate de desemnare a membrilor completurilor de 3 

judecători, în condiţiile în care legea nu reglementează în mod expres modalitatea 

de desemnare a acestora, nu poate fi considerat contrar legii, în sensul încălcării 

autorităţii legii cu eventuala consecinţă a creării unei paradigme juridice 

neconstituţionale. În situaţia în care autoritatea administrativă emitentă a stabilit o 

anumită modalitate de desemnare a membrilor unor completuri cu privire la care 

legea nu dispune nimic, caz în care se încadrează şi situaţia litigioasă analizată, se 

constată că aceasta are o marjă de apreciere ce nu poate fi contestată din 

perspectiva relaţiei dintre un act de reglementare primar şi unul secundar”, mai 

spune CCR. 

Curtea explică de ce nu este obligatoriu alegerea completurilor de 3 judecători de 

la ÎCCJ prin tragere la sorţi. 

„Dacă legiuitorul ar fi dorit ca şi pentru desemnarea membrilor completurilor de 3 

judecători să fie utilizat procedeul tragerii la sorţi, ar fi trebuit să reglementeze în 

mod expres acest lucru, ceea ce nu a făcut, lăsând, astfel, în marja de apreciere a 

Colegiului de conducere, ca organ colegial de conducere competent, să adopte 

regulamentul instanţei supreme, să stabilească modalitatea concretă de desemnare 

a membrilor acestor completuri. Fără ca situaţia normativă existentă la instanţele 

ierarhic inferioare să fie un reper pentru cea de la Înalta Curte, desemnarea 

membrilor completurilor de judecată de la instanţele inferioare şi membrilor 

completurilor de 3 judecători de la nivelul Înaltei Curţi urmează acelaşi algoritm, 

iar o asemenea orientare normativă la nivelul actelor administrative a fost şi este 

posibilă tocmai pentru că legea este cea care permite o opţiune între tragerea la 

sorţi şi nominalizare în privinţa completurilor de 3 judecători de la nivelul ICCJ, 

neexcluzând nici expres, nici implicit vreuna dintre cele două modalităţi de 

desemnare antereferite (…) Dacă legea nu prevede în mod expres că desemnarea 

membrilor completurilor să se facă prin tragere la sorţi sau prin nominalizare 

expresă, iar actul administrativ cu caracter normativ a reglementat, în lipsa unei 

dispoziţii legale restrictive, una dintre aceste doua modalităţi înseamnă că această 

compunere a completului, sub aspectul desemnării membrilor săi, a fost realizată în 

baza şi în temeiul legii, cu alte cuvinte, prin lege”, arată CCR. 

(Sursa: Agerpres) 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 aprilie 2021 21 

 

 Epopeea aurului BNR s-a încheiat: Parlamentul a respins proiectul lui 

Dragnea și Șerban Nicolae 

Proiectul de lege inițiat de Liviu Dragnea și Șerban Nicolae prin care BNR era 

obligată să își repatrieze rezerva de aur a fost respins marți de Camera Deputaților, 

cameră decizională. Pentru respingerea proiectului au votat 173 de deputați, iar 131 

au fost în favoarea adoptării proiectului. Proiectul primise raport negativ în 

Comisia de buget a Camerei Deputaților în urmă cu o lună. 

Dragnea și Șerban Nicolae au vrut să obligate BNR să repatrieze peste 90% din 

rezerva de aur depozitată în străinătate, circa 55 de tone. 

Comisia pentru buget, finanțe și bănci a Camerei Deputaților a dat raport negativ 

pe motiv că proiectul nu este conform cu Statutul Sistemului European al Băncilor 

Centrale și al Băncii Centrale Europene. 

Proiectul, care a fost susținut puternic și de Darius Vâlcov, a fost respins de BNR, 

care a argumentat printr-un punct de vedere asumat de Mugur Isărescu că o 

asemenea reglementare este contrară legislației UE. 

Proiectul fusese adoptat în 2019 de Parlament, dar președintele Klaus Iohannis l-a 

trimis la reexaminare, după ce Curtea Constituțională hotărâse că respectă 

Constituția. Președintele Iohannis arăta în cererea de reexaminare că orice 

modificare a statutului BNR fără o consultare prealabilă a tuturor organismelor 

monetare europene se poate constitui într-un ”precedent periculos pentru economia 

României şi de natură a afecta funcționarea eficientă a Băncii Naționale într-un 

cadru legislativ unitar la nivel european”. 

În martie 2021, și guvernul Cîțu a trimis Parlamentului un punct de vedere negativ. 

(Sursa: economedia.ro) 
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 Școlile cu procent de vaccinare 100% ar putea să solicite prezență fizică 

100% indiferent de scenariul în care funcționează – anunță ministrul 

Educației 

 “Dacă vor exista școli cu procent de vaccinare 100%, acestea cred eu că ar putea 

să solicite celor care au competențe de a se pronunța asupra solicitării de prezență 

fizică 100% indiferent de scenariul în care funcționează acea școală”, a declarat în 

această dimineață ministrul Sorin Cîmpeanu.Prezent la conferința “Vaccinare și 

testare pentru învățare!” organizată marți, 27 aprilie 2021, la Universitatea de 

Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa” din Iași, Sorin Cîmpeanu a lansat din nou 

ideea redeschiderii totale a școlilor care au toți angajații vaccinați. 

“Ne gândim să luăm în calcul acele școli în care vaccinarea este realizată sută la 

sută. Ne gândim să luăm în calcul persoanele cu contraindicații medicale, dar cu 

această excepție dacă vor exista școli cu procent de vaccinare 100% acestea cred 

eu că ar putea să solicite celor care au competențe de a se pronunța asupra 

solicitării de prezență fizică 100% indiferent de scenariul în care funcționează acea 

școală. Este un element care ar ajuta foarte mult la recuperarea pierderilor suferite 

de către toți elevii, pierderi mari și mai cu seamă pierderi neuniform repartizate”, a 

declarat Cîmpeanu. 

Amintim că premierul Florin Cîţu a anunţat, luni seară, că, de la 1 iunie, 

funcţionarea restaurantelor ar putea să nu mai fie legată de rata de incidenţă, în 

localităţile cu rată mare de vaccinare. „Putem să gândim măsuri care să ne spună că 

restaurantele nu mai depind de rata de incidenţă, rămân deschise cu 30% – 40%”, a 

declarat premierul. În ce privește educația, premierul a anunțat că redeschiderea de 

pe 5 mai se va face respectând rata de incidență, „în scenariile pe care le știm”, fără 

a anunța și aici o strategie pentru 1 iunie. 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

 Şedinţă CGMB; pe ordinea de zi - bugetul Capitalei 

Consiliul General al Municipiului Bucureşti se reuneşte miercuri într-o nouă 

şedinţă, pe ordinea de zi figurând proiectul bugetului Capitalei pe anul 2021. 
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Veniturile bugetului general centralizat al Municipiului Bucureşti pe 2021 au fost 

prognozate la circa 9,59 de miliarde de lei, potrivit proiectului. 

 

Cheltuielile bugetului general centralizat al Capitalei pe anul în curs sunt de circa 

9,64 de miliarde de lei. Bugetul local prevede la venituri 6,9 miliarde de lei, iar la 

cheltuieli - circa 6,95 de miliarde de lei. 

 

Pentru Centrul de Creaţie, Artă şi Tradiţie al Municipiului Bucureşti sunt prevăzuţi 

19 milioane de lei, Direcţia Generală de Arhitectură Peisagistică şi Monumente de 

For Public - peste 17 milioane de lei, Direcţia Generală de Asistenţă Socială a 

Municipiului Bucureşti - 474 de milioane de lei, Direcţia Generală de Poliţie 

Locală şi Control a Municipiului Bucureşti - circa 65 de milioane de lei, 

Autoritatea pentru Supravegherea şi Protecţia Animalelor - aproape 13 milioane de 

lei, Administraţia Cimitirelor şi Crematoriilor Umane - 49 de milioane de lei, la 

Administraţia Fondului Imobiliar - circa 15 milioane de lei, Administraţia 

Spitalelor şi Serviciilor Medicale Bucureşti - peste 354 de milioane de lei, iar la 

Administraţia Străzilor - peste 118 milioane de lei. 

 

Pe lista investiţiilor se numără: Sală Multifuncţională - Complex sportiv Lia 

Manoliu - 1,4 milioane de lei; realizarea reţelelor de alimentare cu apă, canalizare, 

iluminat public şi a drumurilor aferente ansamblului Henry Coandă, lot I şi lot II - 

13,2 milioane de lei; revizuirea Planului Urbanistic General al Municipiului 

Bucureşti - 5 milioane de lei; finalizarea staţiei de epurare Glina, reabilitarea 

principalelor colectoare de canalizare şi a canalului colector Dâmboviţa (Caseta) în 

Municipiul Bucureşti - Etapa II - aproximativ 700 de milioane de lei; extinderea 

SEAU şi construirea incineratorului de nămol - 360 de milioane de lei; reabilitarea 

casetei şi sistemului său principal de drenare pe partea stângă a casetei (în 

sectoarele Ciurel-Unirii-Vitan) - 178 de milioane de lei; reabilitarea a circa 32 de 

kilometri din reţeaua de termoficare - 116 milioane de lei; pasaj Doamna Ghica - 

39 de milioane de lei. 

 

Liderul consilierilor generali ai PSD, Aurelian Bădulescu, a scris, marţi, pe 

Facebook, că printre amendamentele grupului PSD la proiectul de buget se numără  
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următoarele: 200 de milioane de lei pentru STB SA, 400 de milioane de lei pentru 

Spitalul Metropolitan, 36,8 milioane de lei pentru instituţiile de cultură din 

subordinea Primăriei Capitalei. În ceea ce priveşte DGASMB, grupul PSD propune 

230,8 milioane de lei pentru plata stimulentelor financiare. Alte amendamente 

vizează: majorarea cu 100% a nivelului alocaţiilor de hrană pentru consumurile 

colective din unităţile sanitare publice din administrarea ASSMB, 12,7 milioane de 

lei pentru proiectele "O şansă pentru cuplurile infertile-FIV2" şi "Testare genetică 

la cancerul de sân în stadii incipiente", 51 de milioane de lei pentru centrul medical 

"Sf. Ştefan" şi centrul de referinţă pentru diabet "Nicolae Malaxa". 

 

La rândul său, consilierul general USR PLUS Ana Ciceală a scris, marţi, pe 

Facebook, că împreună cu Manuela Mureşan, preşedintele comisiei de cultură, a 

depus mai multe amendamente: alocarea a 5 milioane de lei în plus pentru call-ul 

de proiecte pe OG 51/1998 de la ARCUB din acest an, suplimentarea cu 1,4 

milioane de lei a bugetelor pentru a asigura paza şi administrarea instituţiilor 

gestionate de Muzeul Municipiului Bucureşti şi Muzeul Naţional al Literaturii 

Române, 800.000 de lei pentru reparaţii urgente la Teatrul Bulandra. 

 

* Un alt proiect de hotărâre de pe ordinea de zi prevede aprobarea transmiterii în 

administrarea Consiliului Local al Sectorului 6 a terenului cerut de autoritatea 

locală situat pe bulevardul Timişoara pentru construirea unui spital. 

 

* Pe ordinea de zi se mai regăseşte un proiect conform căruia Compania 

Municipală Energetica Servicii Bucureşti SA îşi schimbă obiectul principal de 

activitate din "Lucrări de instalaţii sanitare, de încălzire şi aer condiţionat" în 

"Lucrări de construcţii a proiectelor utilitare pentru fluide" şi îşi extinde obiectul de 

activitate secundar.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Se scumpesc parcările de reședință din București. Care va fi taxa anuală în 

funcție de zonă 

De anul viitor, bucureștenii vor plăti mai mult pentru locurile de parcare de pe 

domeniul public. Sunt creșteri semnificative ale tarifelor actuale. 
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În prezent, prețul unei parcări de reședință din Capitală este de 60-80 de lei pe an, 

însă va crește, din 2022,  până la 600 de lei, în funcție de zonă. Proiectul a fost 

aprobat marți de Consiliul General al Municipiului București. 

Prețul unei parcări de reședință va fi următorul: 

 zona A – 600 lei / an 

 zona B – 500 lei / an 

 zona C – 400 lei / an 

 zona D- 300 lei / an 

Solicitarea privind creșterea taxelor de parcare a venit din partea primarilor de 

sector. 

„La solicitarea primărilor de sector din București, în Consiliul General s-a votat 

azi și majorarea taxelor pentru parcările de reședință. Aceste taxe vor crește 

efectiv începând cu 2022 și vor ajunge până la o sumă cuprinsă între 300 și 600 de 

lei pe an, în funcție de zonă. E de subliniat că banii din aceste taxe ajung la 

primăriile de sector, iar primarii de sector au cerut majorarea acestor taxe pentru 

creșterea bugetelor sectoarelor, urmând astfel să se asigure și mai buna 

întreținere a acestor parcări”, se arată într-un comunicat al Primăriei Capitalei. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Un nou contract de înzestrare semnat cu SUA: armata română plătește 286 

de milioane de dolari pentru rachete anti-navă 

Ministerul Apărării Naţionale (MApN) a semnat, prin Direcţia generală pentru 

armamente, acordul de tip Guvern la Guvern cu Statele Unite ale Americii aferent 

programului de înzestrare „Sistem de instalaţii mobile de lansare rachete antinavă” 

(SIML), potrivit Agerpres. Costurile sunt estimate la 286 milioane de dolari, fără 

TVA, urmând ca valoarea exactă să fie stabilită în urma derulării procedurii de 

achiziţie. 
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Prin semnarea acestui document, a fost atribuit Guvernului Statelor Unite ale 

Americii contractul de tip Letter of Offer and Acceptance (LOA), specific 

Programului Foreign Military Sales – FMS, conform prevederilor Legii nr. 

37/2021 pentru realizarea „Capabilităţii de luptă împotriva navelor de suprafaţă”. 

Produsă de firma Raytheon and Kongsberg, racheta de tip NMS este destinată unor 

atacuri antinavă care depășesc linia orizontului. În luna octombrie a anului trecut, 

Departamentul de Stat din SUA a aprobat o eventuală vânzare după ce Bucureștiul 

și-a exprimat dorința de a achiziționa două sisteme destinate apărării de coastă. 

Derularea contractului va avea loc în perioada 2021-2024, iar „Sistemul de 

instalaţii mobile de lansare rachete antinavă” va fi livrat în trimestrul IV al anului 

2024. 

Conform actului normativ menţionat, producătorul are obligativitatea de a constitui 

o capacitate de producţie şi realizare a mentenanţei la nivelul unui operator 

economic din industria naţională de apărare, aşa cum este definit în Legea 

nr.232/2016 privind industria naţională de apărare, precum şi pentru modificarea şi 

completarea unor acte normative, cu modificările şi completările ulterioare. 

Operatorul economic va fi selectat de producătorul SIML, cu acordul Guvernului 

României. 

SIML reprezintă produsul militar destinat pentru apărarea zonelor costiere şi de 

litoral împotriva ameninţărilor navelor de suprafaţă, având capacitatea de a coopera 

cu nave, aeronave şi echipamente proprii şi ale aliaţilor, utilizând datele furnizate 

de către acestea şi viceversa, folosind sisteme de legături de date şi canale de 

comunicaţii protejate, pentru executarea atacului cu rachetele antinavă. 

Sistemul de instalaţii mobile de lansare rachete antinavă include, fără a se limita la 

acestea, patru instalaţii mobile de lansare, platforme de comandă-control-

comunicaţii, platforme de transport şi încărcare-descărcare, senzori, suport logistic 

iniţial, mentenanţă şi echipamente de testare, echipamente criptografice şi cu regim 

special, asistenţă de specialitate, instruirea personalului la toate nivelurile necesare, 

inclusiv folosirea în luptă, echipamente de instruire, precum şi baze de date 

specifice SIML. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Președintele Consiliului Național Secuiesc: Reprezentanții României să 

înceteze cu ostilitățile 

În contextul în care Curtea de Justiție a Uniunii Europene va dezbate joi acțiunea 

înaintată de România împotriva Comisiei Europene în cazul inițiativei cetățenești 

europene privind apărarea regiunilor naționale, președintele Consiliului Național 

Secuiesc (CNS), Balázs Izsák, a solicitat reprezentanților României să înceteze cu 

ostilitățile. 

Într-un comunicat remis luni Agenției de Presă MTI, citat de Rador, Balázs Izsák a 

amintit: Pe 8 iulie 2019, România a introdus o acțiune la Curtea de Justiție a UE în 

care a solicitat anularea deciziei Comisiei Europene privind înregistrarea inițiativei 

cetățenești lansată pentru apărarea regiunilor naționale. 

Cazul va fi dezbătut la instanța europeană în momentul în care Consiliul Național 

Secuiesc și partenerii săi au strâns peste 1,4 milioane de semnături pentru 

susținerea acestei inițiative și în locul celor șapte țări necesare, mai mult de zece au 

susținut inițiativa. 

Campania de strângere de semnături se va încheie pe 7 mai.”Constatăm cu regret 

că România continuă să se opună valorilor fundamentale ale Uniunii Europene și 

nu este capabilă să învețe din seria proceselor pierdute”, a afirmat președintele 

CNS, care a adăugat: Este dăunător pentru prestigiul României dacă „sare din nou 

și din nou la valorile fundamentale consfinţite în tratate. 

Este dăunător și pentru economia țării, deoarece organizatorii inițiativei cetățenești 

privind apărarea regiunilor naționale doresc să aducă beneficii nu numai regiunilor 

naționale aflate pe teritoriul României, ci implicit întregii țări. 

”Avem încredere în continuare în stabilitatea dreptului comunitar și a 

jurisprudenței Uniunii Europene, și încurajăm autoritățile române să schimbe 

ostilitatea permanentă cu atitudinea europeană care manifestă disponibilitate pentru 

dialog”, se mai arată în comunicat. 

Balázs Izsák a adăugat: ”Regiunile naționale fac parte din realitatea europeană, 

dezvoltarea și consolidarea lor din punct de vedere economic este în interesul 

întregului continent.  
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Ne așteptăm ca România să fie un partener demn de un stat membru al UE în acest 

proces, însă în acest sens este nevoie și de o schimbare de mentalitate”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Klaus Iohannis: Guvernul pregătește o campanie amplă, vor fi implicați și 

artiști, și sportivi, și politicieni. Vor fi deschise noi și noi facilități pentru 

vaccinare, pentru a veni noi spre cetățean 

"Încurajarea vaccinării poate să meargă până acolo unde persoanele vaccinate 

vor putea beneficia de un acces mai facil în anumite zone și persoanele 

nevaccinate să beneficieze și ele de unele măsuri" - a spus marți președintele Klaus 

Iohannis, într-o conferință de presă, la Palatul Cotroceni. Șeful statului a adăugat 

că, în viitor, "este foarte probabil să existe o încurajare pentru cei care s-au 

vaccinat". TVR1 a transmis conferința, într-o Ediție Specială. 

Principalele declarații ale președintelui Klaus Iohannis: 

 "Ne mai despart doar câteva zile de cea mai mare sărbătoare a creștinătății, un 

moment în care ne dorim cu toții să fim alături de familie, de cei dragi sau să 

celebrăm Învierea Domnului mergând la Biserică. 

În noaptea de Înviere, restricțiile de circulație vor fi ridicate, astfel încât toți cei 

care vor să participe la slujbele religioase să o poată face fără alte impedimente. 

Sunt convins că Biserica se va organiza foarte bine, am văzut acest lucru și 

duminica aceasta, de Florii, astfel încât să fie evitate aglomerațiile, să se respecte 

distanțarea fizică și să nu se expună nimeni unor riscuri inutile. 

Dragi români, haideți să fim parte a acestui efort și în noaptea de Înviere! 

Esența credinței creștine este iubirea aproapelui și ce altă dovadă mai frumoasă de 

iubire putem da de Paști decât grija de a-i proteja pe ceilalți, respectul față de 

sănătatea și viața semenilor noștri? 

Este deja al doilea an în care Sfintele Sărbători Pascale ne găsesc într-o situație 

epidemiologică dificilă, provocată de pandemia de COVID-19.  
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De data aceasta însă, veștile sunt pozitive, iar speranțele întemeiate că vom avea 

evoluții din ce în ce mai bune s-au transformat rapid în certitudini. Acest lucru se 

datorează evident imunizării prin vaccinare. 

Avem exemplele concrete ale țărilor care au vaccinat o proporție semnificativă din 

populație și care au reușit să inverseze radical trendul epidemiologic. 

Vaccinarea cât mai multor români înseamnă mult mai puține infectări și decese, 

înseamnă eliminarea restricțiilor, sfârșitul pandemiei și revenirea la normalitate. 

Chiar dacă și la noi statisticile indică o scădere a numărului de infectări, ceea ce 

înseamnă că am depășit vârful acestui val epidemiologic, nu suntem încă în punctul 

de a putea renunța complet la măsurile restrictive. 

Este îmbucurător că măsurile de protecție mai stricte adoptate de autorități au 

reușit să oprească creșterea numărului cazurilor de îmbolnăviri și s-au dovedit, și 

de această dată, corecte, adecvate și luate la timp. 

Până la acel moment în care vom stopa răspândirea virusului, trebuie să fim însă 

realiști și să nu ne amăgim singuri. Pandemia încă nu a dispărut. Cazurile grave de 

la secțiile de terapie intensivă și numărul încă foarte mare al celor care pierd zilnic 

lupta cu boala ne arată clar că se impune să rămânem la fel de vigilenți. 

Știu că este greu, știu că de mai bine de un an am renunțat la viața noastră 

obișnuită, dar împreună am reușit să depășim o perioadă foarte dificilă, iar 

revenirea la normalitate este din ce în ce mai aproape. Trebuie să rămânem atenți 

în continuare, pentru a putea ține sub control pandemia până când se va vaccina un 

procent suficient de mare din populație. 

Vaccinarea este singura cale de a pune capăt acestei pandemii și de a ne recâștiga 

dreptul la o viață normală, fără restricții. Stă doar în puterea fiecăruia dintre noi, 

așa că vă invit pe toți să vă vaccinați! 

Vă mulțumesc!" 
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Întrebări ale presei și răspunsuri: 

- (despre legea care îi scapă pe evazioniști de evaziunea fiscală, de ce nu ați întors-

o la Parlament?) Legea a trecut prin Parlament, a fost sesizată CCR, care a spus că 

legea este constituțională, după care a fost promulgată. Acest parlament, dacă 

consideră că legea nu satisface cerințele Coaliției, poate iniția o îmbunătățire a 

acestei legi și cu bucurie voi semna și o lege care corectează eventualele erori. La 

momentul respectiv, ciclul se încheiase. 

- (În ce măsură retragerea trupelor ruse de la granița cu Ucraina reprezintă o 

detensionare a situației și în ce măsură este un mod de acțiune strategică din partea 

Rusiei, ca în 2008, în Georgia?) Faptul că s-a încheiat exercițiul militar în 

Federația Rusă și trupele s-au retras, în sine este o veste bună și duce la o oarecare 

detensionare. Însă în același timp am aflat că foarte mult material care s-a adus 

acolo rămâne acolo, rămâne prepoziționat și situația rămâne în continuare 

tensionată. Este nevoie în continuare de foarte multă implicare, de foarte multe 

eforturi diplomatice, si, din partea României, noi vom face în continuare 

demersuri, în special la NATO, dar și la UE, pentru a crește reziliența pe flancul 

estic. (...) Este imposibil de spus ce va face Federația Rusă în continuare, știm că se 

pregătește un mare exercițiu militar pentru toamna acestui an și cu totții sperăm, ca 

prin măsurile care se iau și prin intervențiile pe cale diplomatică, geopolitică, să se 

detensioneze situația în zona Mării Negre. 

- (Referindu-se la niște dosare de corupție de la Iași, unde sunt criteriile de 

integritate anunțate și de d-voastră și de liberali în campanie și dacă nu e prea mult 

pentru PNL să țină doi "penali" în funcțiile publice?) Ar fi cazul să reacționeze și 

PNL politic și, dacă nu o va face în următoarele zile, voi avea o discuție pe această 

speță. (Mai contează vocea d-voastră în PNL?) Vom vedea. 

- (Există vreo legătură între expulzarea diplomatului rus și situația de la Marea 

Neagră?) Speța diplomatului nu are nicio legătură directă cu tensiunile din zona 

Mării Negre. 

- (Când se va reveni la normalitate?) Revenirea la normalitate depinde de felul în 

care oamenii vor merge la vaccinare. Între timp, primim din ce în ce mai multe 

doze de vaccin și în scurt timp vom avea suficiente doze pentru absolut cine 

dorește să se vaccineze.  
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Dar vaccinarea, la noi, nu este obligatorie, fiecare se vaccinează la propria 

inițiativă. Eu recomand tuturor românilor să meargă să se vaccineze. Este singura 

cale de a scăpa de pandemie. Dacă nu ne vaccinăm într-un număr suficient de 

mare, vom purta masca și vom avea restricții încă mult timp de-acum încolo. Dacă 

ne vaccinăm, vom scăpa aproape de toate restricțiile. Sper ca în final, printr-o 

campanie amplă pe care o pregătim, să convingem pe toți românii să se vaccineze. 

- (Cum va arăta această campanie?) Guvernul pregătește o campanie amplă, vor fi 

implicați și artiști, și sportivi, și politicieni. Este nevoie de o acțiune foarte amplă 

de conștientizare și vom face aceste lucruri. Vor fi deschise noi și noi facilități și 

posibilități pentru vaccinare, pentru a veni noi spre cetățean, fără să așteptăm 

acțiuni complicate din partea românilor. Vor exista centre de vaccinare foarte 

accesibile, din ce în ce mai mult se va renunța la programări, la rezervări. Oamenii 

vor putea merge să se vaccineze, doar se vor programa pentru rapel, eu sunt 

optimist și cu siguranță românii vor fi de partea noastră. 

- (Șeful DSU este omul potrivit la locul potrivit?) Domnul Arafat s-a implicat 

constant și bine de rezolvarea problemelor sale. Dar și el este evaluat periodic de 

ministrul de Interne. 

- (Cât de bine funcționează Coaliția în depunerea PNRR?) Din informațiile mele, 

până la acest moment, doar Portugalia a depus PNRR, care deține și președinția 

rotativă. Majoritatea statelor europene nu au finalizat planurile naționale, lucrează 

în continuare la ele, împreună cu Comisia, ceea ce facem și noi, suntem în ceea ce 

se numește main-stream. Ca noi sunt majoritatea statelor europene. Este o 

procedură complicată, pentru că niciodată nu a existat până acum o astfel de formă 

de finanțare și de întocmire a unor planuri naționale de revenire dintr-o criză gravă. 

Fiecare stat  își pregătește un plan, Comisia împreună cu Parlamentul au anumite 

ambiții legate de Europa verde, de Europa digitală și aceste chestiuni se negociază. 

Știm încă de anii trecuți, de când România a solicitat să devină stat membru, că 

aceste negocieri cu Comisia nu sunt simple deloc. Nici de data aceasta nu sunt 

simple deloc, noi suntem pregătiți și vom avea negocieri în mai multe etape, vom 

avea în final un plan bine finanțat și îl vom pune în practică. Coaliția funcționează 

foarte bine.  
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Vom avea, în zilele următoare, noi discuții în interiorul Guvernului, în Coaliție, cu 

CE, care vor duce la o îmbunătățire a primului draft și, până la sfârşitul lui mai, 

vom avea un plan bine pus la punct, agreat cu Comisia Europeană, care atunci 

poate să fie depus. Termenul de sfârşit de aprilie nu a fost un termen ultimativ, a 

fost un termen orientativ, cum majoritatea statelor nu au finalizat Planul, este de 

așteptat ca, pentru aproape toți, termenul de depunere să fie întins spre sfârșitul 

lunii mai sau chiar mai târziu. Important nu este să-l depunem cu o săptămână mai 

repede sau mai târziu, important este să fie un plan realist, bine făcut, acceptat de 

CE și finanțabil. Și care, evident, reflectă obiectivele României, în cazul nostru. 

- (Sunteți mulțumit de cum decurge depolitizarea instituțiilor guvernamentale?) 

Este evident că mai e mult de lucru. (...) Mă aștept la o accelerare a procedurilor și 

la o accelerare a procedurilor de reformare, acest lucru l-am spus și conducerii 

Coaliției și voi urmări cu foarte mare atenție să se întâmple aceste lucruri. 

- (Dacă obiectivele PNRR nu vor fi îndeplinite, cine ar trebui să-și asume 

răspunderea?) Șansele sunt de sută la sută. Vom avea un plan bun, bun pentru 

România, acceptat de Comisia Europeană și-l vom pune în practică. Nu e niciun 

semn de întrebare aici. Tot felul de povești vehiculate din partea Opoziției, sunt 

doar povești, fiindcă dumnealor sunt supărați că sunt în Opoziție, dar planul merge 

înainte. (dacă planul va fi respins?) Nu există această variantă, cu Comisia se va 

negocia până când se ajunge la forma în care va fi implementat. Nu-i ca la 

examenul de Bac, unde ești admis sau respins. Este un Plan Național, nu-i o 

jucărică politică. Acest Plan Național reflectă obiectivele României. Comisia are 

propriile pretenții în ce privește obiectivele, procedurile, proiectele de investiții și 

complicația care apare prin durata foarte scurtă, în care trebuie implementat. Însă 

nu există varianta ca acest Plan Național să fie respins. El poate fi negociat repede 

sau mai puțin repede, în final el va exista și va fi implementat. Este cert. Discuțiile 

cu respins sau nerespins sunt prostii, Planul nu poate fi respins. Planul poate fi 

renegociat până este foarte bun. 

- (Dl Cîțu ar fi potrivit pentru președintele PNL?) Președintele României nu este 

membru de partid și nu are cădere să se exprime asupra unor proceduri din 

interiorul partidelor politice.  
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Faptul că merg împreună cu premierul la evenimente este un semnal de susținere 

pentru premierul Florin Cîțu, propus de Coaliție, este în interesul meu și al 

României, ca acest guvern să performeze, ceea ce acum și face. (...) Discuția din 

partid se va face în partid. 

- (Intenționați ca stimulare a campaniei de vaccinare pentru categorii care nu au 

interes pentru călătorii?) Campania de vaccinare se face pentru oamenii care încă 

din proprie inițiativă încă nu sunt convinși. Cu siguranță ne vom adresa tuturor 

categoriilor sociale. Însă, în acelaşi timp, cred că trebuie să înţeleagă toată lumea - 

încurajarea vaccinării poate să meargă până acolo unde persoanele vaccinate vor 

putea să beneficieze de un acces mai facil în anumite zone şi persoanele 

nevaccinate să beneficieze şi ele de anumite măsuri. Până acum, am avut relativ 

puţine doze de vaccin şi a fost nevoie de o programare strictă şi pe categorii. Într-

un viitor previzibil, cam pe la sfârşitul lui mai sau în iunie, vom avea suficiente 

doze pentru oricine doreşte să se vaccineze. Şi atunci, cu siguranţă, va apărea 

întrebarea "ok, dacă oricine se poate vaccina, atunci cei care se vaccinează, înţeleg 

nevoia acestei campanii naţionale, trebuie să simtă acest lucru şi prin anumite 

măsuri administrative". Deci, este foarte posibil ca, la un moment dat, repet, atunci 

când vor fi suficiente doze disponibile pentru oricine, să existe o încurajare pentru 

cei care s-au vaccinat. 

- (Care a fost argumentul pentru care România a finanțat cu 100.000 de euro presa 

și protestele împotriva puterii din Belarus?) Una-i una, alta-i alta. Aceste chestiuni 

au fost foarte bine explicate la vremea respectivă, și de mine, și de ministrul 

Afacerilor Externe. Noi am încurajat, împreună cu partenerii noștri, societatea 

civilă din Belarus și încurajăm încă o dată Belarusul pe societatea democratică. 

- (Legile Justiției - ați avut o consultare cu ministrul Stelian Ion și cum priviți 

modificările care privesc atribuțiile d-voastră, mă refer în special la introducerea 

unui aviz conform din partea CSM la numirea procurorilor șefi?) Introducerea 

avizului conform este opozabil ministrului, și nu președintelui, e un detaliu care nu 

a fost bine explicat public. Președintele nu stă în niciun fel de aviz conform sau 

neconform, în conformitate cu Constituția. Dacă avizul CSM-ului devine conform, 

atunci CSM-ul va putea refuza propunerea ministrului, dar nu va putea să-l refuze 

pe președinte. Totuși, mi se pare un pac care trebuie bine discutat. Cum și întregul 

proiect trebuie mult mai bine discutat.  
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A existat o dezbatere publică pe un proiect lucrat pe vremea ministrului Predoiu. 

Acel proiect a fost discutat pe larg în diferite format. Proiectul elaborat de Stelian 

Ion nu a fost dezbătut în aceste formate, ci a fost trimis direct CSM-ului spre 

avizare, ceea ce nu a corespuns nici intenției Coaliției, nici spiritului legii, drept 

pentru care, Coaliția a înființat o comisie de parlamentari, care, împreună cu 

ministrul și cu alte autorități vor analiza aceste propuneri. În Coaliție a existat o 

oarecare nemulțumire pentru că nu a fost consultată, lucru care între timp s-a 

corectat. (...) Aceste chestiuni sunt în faza de proiect. Ele vor intra în dezbaterea 

Parlamentului și după aceea vom vedea în ce formă vor ajunge ele. Evident că eu 

nu cred că atribuțiile președintelui României trebuie diminuate. Și personal nu sunt 

de acord cu această variantă, dar nu știu dacă va rămâne sau nu în proiect. 

- România are o independență energetică destul de avansată comparativ cu 

majoritatea statelor europene, însă pe noi ne interesează să avem o garanție a 

energiei și ea să fie disponibilă pentru populație, pentru economie. Întreaga politică 

energetică merge spre încurajarea unor noi sectoare, care merg spre energii 

regenerabile, dezvoltarea unui sector serios care va folosi hidrogenul, valorificarea 

gazului găsit în Marea Neagră. Aceste garanții se oferă de Guvern și de Parlament. 

- (Sunteți mulțumit de discuțiile de la Bruxelles gestionate de ministrul Ghinea?) 

Ministrul Ghinea a lucrat foarte mult cu echipa sa și s-a prezentat la Comisie 

pentru discuții. A prezentat acolo fix ce a fost agreat la Guvern și la Coaliție, nu un 

plan propriu, ci planul elaborat în mai multe luni de două guverne și de actuala 

Coaliție. Obiectivele României sunt foarte clare - dezvoltarea infrastructurii, a 

spitalelor, a școlilor, digitalizarea, transformarea verde - noi am mers pe aceste 

criterii importante pentru noi. Au fost incluse obiective de investiții pe care noi le 

considerăm importante. Negocierile cu Comisia totdeauna sunt dificile, fiindcă 

există pretenția Comisiei ca totul să fie făcut extrem de bine, extrem de bine 

explicat și vor fi mai multe discuții. Ne-am așteptat la o discuție onestă, corectă, 

ceea ce s-a întâmplat. Nemulțumirile unora sunt de înțeles, dar ele nu ajută cu 

nimic. Trebuie lucrat mai departe pe plan și lucrurile vor merge mai departe. (...)  

Premierul conduce Guvernul. Deci orice discuție care ține de Guvern este în 

responsabilitatea premierului, drept pentru care, după sărbători, premierul 

împreună cu ministrul Investițiilor Europene vor merge împreună la Bruxelles. 
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- (Ce se face în mediul rural în campania de vaccinare?) Bisericile au reacționat 

(n.r., la vaccinare) foarte favorabil, în sepcial reacția BOR, foarte favorabilă 

acestor demersuri. dar reprezentanții cultelor s-au văzut cu ministrul și au decis o 

abordare pro-activă, pro-vaccinare, ceea ce este în beneficiul tuturor românilor. În 

zona rurală lucrurile trebuie tratate foarte pro-activ, drept pentru care au fost 

gândite deja campanii care merg deja la fața locului. Am fost și eu la o acțiune de 

centru mobil, deschis în Afumați, și reacțiile au fost foarte pozitive. Față de o 

evaluare de 100 de persoane vaccinate pe zi, au fost vaccinate 200 de persoane. 

Oamenii se lasă convinși dacă te duci spre ei, vom avea mai multe centre mobile, 

echipe mobile, vom merge la mari firme, care vor să-și vaccineze un număr 

important de personal, și din industrie, și din Horeca și sunt convins că vom avea 

succes. 

- (Când va fi ridicată starea de alertă?) Starea de alertă va fi ridicată atunci când 

specialiștii ne spun că putem să continuăm și fără măsurile speciale. Trebuie să ne 

vaccinăm, să scadă nr de persoane infectate, nr de persoane din ATI și foarte 

important - îmi doresc foarte mult să scadă, mult, mult, nr de decese. 

- (Certificatul verde) Nu am fost reticent față de ideea unui certificat, ci față de 

ideea unui pașaport discriminatoriu de vaccinare. Nu putem face o discriminare pe 

baza vaccinării, nu putem împărți cetățenii în 2 categorii: unii să meargă în 

concediu, alții să nu meargă. Sunt cdrepturile garantate pentru toată lumea. Însă 

acest certificat poate fi folosit pe motive medicale. dacă vreți să mergeți într-o țară 

în concediu și aveți certificatul, probabil că puteți intra acolo fără alte formalități și 

fără carantină. Pe de altă parte nu putem să folosim astfel de certificate pentru a 

îngrădi, de exemplu, libertatea de circulație. dacă o persoană nu are acest certificat, 

nu i se poate spune că n-are voie să călătorească în Europa. Are voie, dar va trebui 

să respecte restricțiile în vigoare din statul respectiv. Nu existența certificatului 

este problematică, ci felul cum îl folosim. Să îl folosim pentru motive medicale, 

dar să nu facem din el un instrument al discriminării. (despre concerte) Lucrurile 

vor fi analizate foarte atent și ne vom exprima asupra acestor chestiuni. 

 ---------------------------------------------------------------------------------------- 
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Membrii Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) s-au reunit marţi, sub 

conducerea preşedintelui Klaus Iohannis, pe ordinea de zi a reuniunii fiind incluse 

subiecte privind starea de securitate în regiunea Mării Negre şi implicaţiile pentru 

România, precum şi încheierea misiunii NATO Resolute Support din Afganistan. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 INS: România a ajuns la 22 milioane de persoane, în scădere cu 0,5% faţă 

de începutul lui 2020. Fenomenul de îmbătrânire demografică s-a accentuat, 

vârstnicii de minim 65 ani depăşind cu peste 602.000 persoane tinerii de 0-14 

ani 

Populaţia României, după domiciliu, a ajuns la 1 ianuarie 2021 la un număr de 

22,08 milioane persoane, în scădere cu 0,5% faţă de începutul anului trecut, iar 

fenomenul de îmbătrânire demografică s-a accentuat, vârstnicii de 65 ani şi peste 

depăşind cu peste 602.000 persoane copiii de 0-14 ani, arată datele INS. 

Astfel, din populaţia totală, 3,81 milioane sunt persoane peste 65 de ani, iar 3,21 

milioane sunt tineri de maxim 14 ani. 

Indicele de îmbătrânire demografică a crescut de la 115 (la 1 ianuarie 2020) la 

118,7 persoane vârstnice la 100 persoane tinere (la 1 ianuarie 2021). 

Vârsta medie a populaţiei este de 41,9 ani, cu 0,2 ani mai mare decât la 1 ianuarie 

2020. Vârsta mediană a fost de 42,2 ani, în creştere cu 0,4 ani faţă de 1 ianuarie 

2020. 

Pe categorii de vârstă, cea mai mare pondere în totalul populaţiei o deţinea grupa 

de vârstă 40-44 ani (8,6%). În rândul persoanelor de sex masculin, ponderea 

acestei grupe de vârstă a fost de 9%, iar la cele de sex feminin de 8,2%. 

Ponderea grupei de 0-4 ani a fost de 4,6%, mai mică decât cea a grupelor de vârstă 

5-9 ani (4,7%), 10-14 ani (5,2%) şi 15-19 ani (5,1%). 

De asemenea, populaţia urbană şi cea de sex feminin sunt majoritare (56,3%, 

respectiv 51,2%). 
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În zona urbană trăiesc 12,44 milioane dintre români, în scădere uşoară faţă de 

ianuarie 2020 (-0.6%). Iar din punct de vedere al sexului, 11,3 milioane sunt femei, 

cu 0,4% sub nivelul din anul precedent.

 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Dr. Valeriu Gheorghiţă: România a început demersuri pentru certificatul 

verde folosit la nivel european. Secretarul de stat Andrei Baciu: Este un 

demers comun al mai multor instituţii 

Preşedintele Comitetului naţional de coordonare a activităţilor privind vaccinarea 

(CNCAV) împotriva SARS-CoV-2, Valeriu Gheorghiţă, a confirmat marţi că 

România a început demersuri pentru certificatul verde de vaccinare. Secretarul de 

stat în MS Andrei Baciu a adăugat că este vorba despre un demers comun al mai 

multor instituţii - Ministerul Sănătăţii, Ministerul Afacerilor Interne, Ministerul 

Afacerilor Externe, INSP şi STS. 

Întrebat, marți, dacă şi România a început demersuri pentru certificatul verde de 

vaccinare, dr. Valeriu Gheorghiţă a răspuns: "Da. (...) Vorbim de certificatul verde 

folosit la nivel european". 

Secretarul de stat în MS Andrei Baciu a adăugat: "Este un demers comun al mai 

multor instituţii - Ministerul Sănătăţii, Ministerul Afacerilor Interne.  
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Ministerul Afacerilor Externe, INSP şi STS - este un demers european şi România 

a început de mai mult timp... mă rog, e un proces de pregătire mai amplu, sunt 

chestiuni tehnice la care trebuie lucrat". 

 

Potrivit secretarului de stat, deadline-ul "este luat la nivel european, sunt discuţii cu 

toate statele membre". 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Valeriu Gheorghiță a explicat cum se va desfășura maratonul vaccinării 

anti-COVID la Sala Palatului şi la Biblioteca Naţională, în perioada 7-9 mai 

Preşedintele Comitetului naţional de coordonare a activităţilor privind vaccinarea 

împotriva SARS-CoV-2, Valeriu Gheorghiţă, a declarat, marţi, că în perioada 7-9 

mai va fi organizat la Bucureşti un maraton al vaccinării anti-COVID la Sala 

Palatului şi la Biblioteca Naţională. 

"Am văzut cu toţii evenimentul organizat în Timişoara, acel maraton al vaccinării, 

care, din punctul nostru de vedere, a fost un succes. Tocmai de aceea ne dorim 

replicarea acestui tip de eveniment de vaccinare, primul eveniment va avea loc în 

Bucureşti, în perioada 7-9 mai, vorbim de organizarea a 50 de fluxuri de 

vaccinare, vaccin de la compania Pfizer, în două locaţii diferite, Sala Palatului, 

unde vor fi organizate 40 de fluxuri şi Biblioteca Naţională, unde vor fi organizate 

10 fluxuri. Acest maraton de vaccinare este organizat de Universitatea de 

Medicină şi Farmacie 'Carol Davila' din Bucureşti, cu sprijinul şi cu implicarea 

autorităţilor locale şi, bineînţeles, Comitetul Naţional de Coordonare a 

Activităţilor de Vaccinare, însă activitatea de voluntariat este asigurată şi toată 

logistica necesară de Universitatea de Medicină şi Farmacie, de Corpul Academic 

şi toţi cei care îşi doresc să participe la acest demers", a susţinut medicul militar. 

El a spus că în perioada 14 -16 mai, la nivel naţional, universităţile de medicină vor 

organiza astfel de evenimente de vaccinare. 
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"De asemenea, în perioada 14 -16 mai, la nivel naţional, în mod deosebit în Cluj-

Napoca, Târgu Mureş şi Iaşi, universităţile de medicină organizează, de 

asemenea, astfel de evenimente, prin care ne dorim facilitarea accesului unui 

număr cât mai mare de persoane la vaccinare, fără să existe nevoia acestei 

programări directe. Tot o particularitate a campaniei de vaccinare se va desfăşura 

în perioada 10 -17 mai, în Craiova, prin implicarea Universităţii de Medicină şi 

Farmacie. Va fi o săptămână altfel, în care în toate centrele de vaccinare din 

municipiul Craiova se va asigura vaccinarea pe o perioadă de 24 de ore din 24, 

fără programare. Este, dacă vreţi, un proiect-pilot, pe care ne dorim să îl evaluăm 

în cadrul municipiului Craiova, tocmai pentru a trage concluziile pe baza cărora 

să putem să analizăm oportunitatea de a transforma şi de a extinde modalităţile de 

a accesa un centru de vaccinare prin prezentare directă", a mai arătat Gheorghiţă. 

Potrivit acestuia, se ia în calcul posibilitatea de prezentare directă a persoanelor la 

centrele de vaccinare. 

"De altfel, luăm în calcul această modalitate, de prezentare directă a persoanelor 

la centrele de vaccinare, vom începe foarte probabil cu centrele care sunt în 

municipiile în care există centre regionale de depozitare, tocmai pentru a asigura 

o continuitate a aprovizionării cu vaccinuri şi pentru a nu periclita calitatea 

lanţului de frig şi, implicit, să nu riscăm irosirea inutilă a dozelor. Este un proiect 

pe care l-am discutat chiar astăzi cu ministrul Apărării Naţionale, domnul Nicolae 

Ionel Ciucă, legat de implicarea spitalelor militare, care sunt, de altfel, şi centre 

regionale de depozitare. Va fi analizată această oportunitate şi ne dorim 

asigurarea vaccinării fără programare, implicit şi a celorlalte centre de vaccinare 

din municipiile în care există centre regionale de depozitare (...). De asemenea, 

luăm în calcul prezentarea directă la centrele de vaccinare, cel puţin pentru 

anumite grupe de vârstă, de pildă, pentru persoanele de peste 60 de ani sau pe 

anumite intervale orare", a mai declarat Valeriu Gheorghiţă. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Criza de la Chișinău: Europarlamentarii români, susținere pe linie pentru 

Maia Sandu și „destinul european” al Republicii Moldova 

Europarlamentari români, din diferite grupuri politice, au transmis mesaje de 

susținere și solidaritate cu președinta Maia Sandu, insistând asupra parcursului 

european al Republicii Moldova. Corina Crețu (S&D) este de părere că integrarea 

europeana este cea mai buna cale, Siegrird Mureșan (PPE) afirmă că Uniunea 

Europeană va sprijini instituții și politicieni care doresc întărirea statului de drept 

în Republica Moldova, în timp ce grupul Renew Europe, condus de Dacian Cioloș, 

a transmis un comunicat de presă prin care a condamnat atacul asupra 

independenței Curții Constituționale. 

Poziționările europarlamentarilor români vin după ce majoritatea pro-rusă și anti-

reformistă din Moldova, condusă de Igor Dodon și Ilan Șor, a încercat să preia 

controlul asupra Curții Constituționale, votând două hotărâri prin care a anulat 

mandatul președintei Domnica Manole și a numit un npu judecător. Curtea, la 

rândul său, a declarat neconstituționale deciziile parlamentului. 

„11 ani de Parteneriat Strategic pentru integrarea europeană a Republicii Moldova. 

Rămân convinsă că locul Republicii Moldova este, alături de România, în Uniunea 

Europeană și sper ca impasul politic de la Chișinău să fie depășit cât mai curând 

posibil. Îmi exprim solidaritatea cu Președinta Maia Sandu. Integrarea Europeana 

este cea mai buna cale pentru Republica Moldova. De mai bine de un deceniu, 

România a demonstrat că reprezintă principalul partener strategic al Republicii 

Moldova. Și, având în vedere istoria noastră comună, e și firesc să fie astfel. 

Speranța mea cea mai sinceră este ca și viitorul nostru să fie unul comun, în 

Uniunea Europeană”, susține Corina Crețu (Pro România, grupul S&D). 

Corina Crețu afirmă că este „foarte atașată sufletește” de Moldova, țară pe care a 

vizitat-o în repetate rânduri, începând cu 2005, când a fost observator electoral din 

partea OSCE. 

„În 2013, am pledat, din Parlamentul European, pentru semnarea Acordului de 

Asociere dintre Republica Moldova și Uniunea Europeană.  

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 28 aprilie 2021 41 

 

Iar în calitate de Comisar European pentru Politică Regională, am aprobat pentru 

Republica Moldova proiecte europene în valoare de zeci de milioane EUR, de 

rezultatele cărora beneficiază astăzi sute de mii de cetățeni ai Republicii Moldova”, 

a amintit Corina Crețu, într-o postare pe Facebook. 

Europarlamentarul Siegfried Muresan (PNL, grupul PPE) condamnă acțiunile 

majorității parlamentare din jurul socialiștilor din PSRM, despre care susține că 

„reprezintă un atac la instituții ale statului din Republica Moldova care încearcă să-

și facă treaba și care sunt independente de majoritatea constituită în Parlamentul 

Republicii Moldova”. 

„Curtea Constituțională trebuie să apere justiția, nu trebuie să apere fotoliile 

parlamentare ale deputaților PSRM și interesele lui Igor Dodon. Noi, Uniunea 

Europeană, vom sprijini toate acele instituții și toți acei oameni politici care doresc 

întărirea statului de drept în Republica Moldova”, afirmă Siegfried Mureșan. 

Vlad Gheorghe (USR PLUS, grupul Renew) declară că are încredere în președinta 

Maia Sandu și că grupul Renew Europe îi oferă „tot sprijinul” pentru ca 

mecanismele democratice și constituționale să funcționeze în Republica Moldova. 

De altfel, Renew Europe, grup condus de Dacian Cioloș, a transmis luni un 

comunicat de presă, prin care „dezaprobă cu tărie” încercarea de răsturnare a 

ordinii constituționale din Republica Moldova și „amenințarea gravă” pentru statul 

de drept pe care o reprezintă decizia de revocare a mandatului președintelui Curții 

Constituționale. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 România răspunde apelului Indiei, transmis prin intermediul mecanismului 

de protecție civilă al UE, și contribuie cu butelii și concentratoare de oxigen, 

alături de alte cinci state membre 

Comisia Europeană a anunțat, marți, că un transport de oxigen, medicamente și 

echipamente medicale de urgență va fi livrat în următoarele zile de către statele 

membre UE în India, ca răspuns la cererea acesteia de ajutor, transmisă prin 

Mecanismul de protecție civilă al UE. 
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Șase state membre au anunțat că vor contribui astfel: 

 Irlanda: 700 concentratoare de oxigen; 1 generator de oxigen; 365 de 

ventilatoare; 

 Belgia: 9.000 de doze de medicamente antivirale Remdesivir; 

 România: 80 concentratoare de oxigen și 75 butelii de oxigen; 

 Luxemburg: 58 de ventilatoare; 

 Portugalia: 5.503 flacoane de Remdesivir; 20.000 de litri de oxigen pe 

săptămână. 

 Suedia 120 de ventilatoare. 

Este de așteptat ca și alte state membre să trimită ajutoare în următoarele zile, 

inclusiv Franța și Germania, precizează Comisia Europeană. 

„UE este solidară pe deplin cu poporul indian și este gata să facă tot ce este posibil 

pentru a-l sprijini în acest moment critic. Aș dori să mulțumesc statelor noastre 

membre care au venit cu numeroase oferte generoase de ajutor, arătând că UE este 

un partener de încredere și un prieten în momente de nevoie. Abordarea 

mecanismului de protecție civilă al UE depășește cu mult frontierele UE”, a 

declarat Janez Lenarčič, comisarul pentru gestionarea crizelor, potrivit sursei 

citate. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Bogdan Aurescu, vizită oficială în Ungaria: Ministrul român de Externe va 

avea consultări politice cu omologul său, Peter Szijjarto, și întâlniri cu 

reprezentanți ai comunității românești 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va efectua miercuri o vizită de 

lucru la Gyula, în Ungaria, în cadrul căreia va avea consultări politice cu omologul 

ungar, Peter Szijjarto, şi vor fi semnate o serie de documente importante pentru 

dezvoltarea relaţiei bilaterale, informează MAE. 
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Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, ministrul Bogdan Aurescu va avea, 

de asemenea, o întâlnire cu reprezentanţi ai minorităţii române din Ungaria. 

Întrevederea miniştrilor Bogdan Aurescu şi Peter Szijjarto are loc pe fondul 

finalizării unor proiecte importante pentru relaţia bilaterală, convenite cu ocazia 

vizitei la Bucureşti a ministrului ungar al Afacerilor Externe din 18 februarie 2021, 

arată MAE. 

Documentele care urmează a fi semnate sunt: Protocolul celei de a 8-a sesiuni a 

Comitetului de specialitate româno-ungar de colaborare în problemele minorităţilor 

naţionale şi două acorduri prin care se vor face modificări la cadrul juridic bilateral 

în scopul înfiinţării a două puncte de trecere a frontierei pe conexiunile 

transfrontaliere, Variaşu Mic/Dombegyhaza şi Grăniceri/Elek (respectiv Acordul 

între Guvernul României şi Guvernul Ungariei privind modificarea Acordului între 

Guvernul României şi Guvernul Republicii Ungare, semnat la Bucureşti, la 21 

decembrie 2006, pentru aplicarea Convenţiei dintre România şi Republica Ungară 

privind controlul traficului rutier şi feroviar, semnată la Bucureşti, la 27 aprilie 

2004, precum şi Acordul între Guvernul României şi Guvernul Ungariei privind 

modificarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Ungariei privind 

legăturile rutiere peste frontiera de stat româno-ungară, semnat la Bucureşti, la 24 

iulie 2014). 

Pentru partea română, Protocolul Comitetului de specialitate va fi semnat, în 

prezenţa celor doi miniştri de externe, de către copreşedintele părţii române al 

Comitetului, secretarul de stat din MAE român Iulia Matei, iar acordurile privind 

înfiinţarea celor două puncte de trecere a frontierei de către ministrul român de 

externe, împreună cu omologul ungar. 

„Semnarea Protocolului celei de a 8-a sesiuni a Comitetului de specialitate 

româno-ungar de colaborare în problemele minorităţilor naţionale reprezintă o 

recunoaştere a importanţei acestui format bilateral special de dialog, creat prin 

Tratatul politic de bază din 1996, şi care are ca obiectiv discutarea şi identificarea 

soluţiilor celor mai potrivite în ceea ce priveşte aspectele legate de protecţia 

drepturilor persoanelor aparţinând minorităţii române din Ungaria şi, respectiv, 

minorităţii maghiare din România.  
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Totodată, semnarea Protocolului va permite iniţierea unei noi sesiuni de lucru a 

Comitetului şi va marca, astfel, reîntoarcerea la abordarea bilaterală a problematicii 

persoanelor aparţinând minorităţilor naţionale. Totodată, înfiinţarea a două noi 

puncte de trecere a frontierei va contribui la dezvoltarea contactelor între cetăţenii 

celor două ţări”, subliniază MAE. 

Conform comunicatului citat, în egală măsură, în cadrul întrevederii, cei doi 

miniştri de externe vor aborda şi aspecte de interes prioritar aflate pe agenda 

bilaterală şi vor trece în revistă rezultatele recentei sesiuni a Comisiei Mixte 

Economice, desfăşurată la Budapesta, în perioada 8 – 9 aprilie 2021, inclusiv în 

ceea ce priveşte operaţionalizarea Camerei de Comerţ Româno-Ungare de la 

Budapesta, precum şi paşii următori necesari în acest sens. 

Ministrul Bogdan Aurescu va avea şi o întâlnire cu reprezentanţi ai minorităţii 

române din Ungaria, în cadrul căreia vor fi abordate aspecte concrete legate de 

protejarea şi promovarea drepturilor lor identitare etnice, lingvistice, culturale, 

religioase. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 România vrea să acorde vizite „nomazilor digitali”. Autoritățile mizează pe 

internetul rapid și ieftin, dar și pe costurile de trai mai mici ca în Occident 

România vrea să acorde vize de şedere "nomazilor digitali", adică specialiștilor în 

IT, marketing și în alte domenii, care pot lucra de la distanță pentru companii din 

afara țării. Pentru a-i atrage, autoritățile mizează pe internetul rapid și ieftin, dar și 

pe costurile de trai mai mici ca în Occident. Modelul a fost aplicat cu succes de 

multe țări europene în timpul pandemiei de Covid-19. 

Străinii care vor dori să se mute în România ca să lucreze de la distanță pentru 

companii din afara țării ar putea primi un nou tip de viză de lungă ședere. 

Autoritățile vor să includă în legislație termenul de "nomad digital", astfel încât 

țara noastră să atragă cât mai mulți profesioniști. 
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“Nomazii digitali vor avea posibilitatea în România să lucreze până la doi ani. E de 

fapt o adaptare a legislației care deja exista, dar introduce (...) un nou scop pentru a 

obține un permis de muncă în România”, spune Ciprian Teleman, ministrul 

Cercetării, Inovării și Digitalizării. 

Modelul este aplicat cu succes în alte state europene de mai mulți ani. De exemplu, 

în Estonia, una dintre cele mai digitalizate țări, mulți nomazi digitali s-au stabilit 

definitiv și au fondat peste 12.000 de companii, spun inițiatorii proiectului. 

„Dacă România va reuși să promoveze acest instrument și, să spunem că reușim să 

atragem doar 2.000 de nomazi digitali, anual, care ar veni în medie cu 2.000 de 

euro să cheltuie aici în România, deja vorbim la finalul unui an de aproximativ 50 

de milioane de euro aduși în economia națională”, explică Diana Buzoianu, deputat 

USR-PLUS, inițiatorul proiectului de lege. 

Un studiu recent, plasează România în topul celor mai avantajoase țări din lume 

pentru nomazii digitali. Internetul rapid și ieftin și chiriile mici sunt principalele 

atuuri. Cu toate aceasta, numărul străinilor care vin să lucreze de la noi este în 

continuare redus. 

Estimările arată că pe tot globul erau aproximativ cinci milioane de nomazi digitali 

în 2018, iar numărul lor continuă să crească. Proiectul de lege care introduce noul 

tip de viză pentru nomazii digitali va fi trimis Parlamentului pentru aprobare după 

Paște. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Curtea Constituțională din România se declară solidară cu judecătorii 

constituționali din Republica Moldov după asaltul partidelor pro-ruse 

Curtea Constituțională a României și-a exprimat într-un comunicat de presă 

”deplina solidaritate și empatie față de colegii noștri, membri ai Curții 

Constituționale a Republicii Moldova” după asaltul dat de majoritatea 

parlamentară pro-rusă la adresa instituției. 

”Curtea Constituțională a României urmărește cu îngrijorare evoluția 

evenimentelor care vizează Curtea Constituțională a Republicii Moldova. 
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Dezaprobăm atacurile concertate la adresa Curții Constituționale a Republicii 

Moldova și criza constituțională creată în Republica Moldova, ce urmărește a 

anihila eforturile de a construi, menține și consolida o democrație autentică. A 

îndemna la nerespectarea deciziilor Curții Constituționale echivalează, fără 

echivoc, cu a instiga la nerespectarea legii, a statului de drept, a anula însăși esența 

democrației. Supremația și prevalența Constituției sunt idealuri comune ce-și 

găsesc izvorul în istoria noastră comună dar și în viitorul nostru european”, arată 

CCR în comunicatul citat. 

Reacția CCR vine după ce majoritatea pro-rusă din Parlamentul de la Chișinău, 

controlată de Igor Dodon și Ilan Șor, a votat două hotărâri prin care îi anulează 

mandatul Domnicăi Manole, președinta Curții Constituționale din Moldova, și o 

înlocuiește cu alt magistrat. Curtea Constituțională a Republicii Moldova a declarat 

însă neconstituționale cele două hotărâri, dar majoritatea parlamentară a anunțat că 

nu le va respecta. 

Miza majorității pro-ruse și antireformiste din Parlamentul Moldovei este 

împiedicarea alegerilor anticipate. Curtea Constituțională decisese că Parlamentul 

poate fi dizolvat după ce guvernul Chicu a demisionat, iar două încercări de numire 

a unui nou premier au eșuat. 

”De la înființarea sa prin Constituția din 1994, Curtea Constituțională a Republicii 

Moldova și-a câștigat o bună reputație internațională care a și justificat alegerea sa 

pentru exercitarea președinției Conferinței Curților Constituționale europene, 

pentru un mandat de 3 ani (2021-2024), organism care numără 41 de instanțe de 

jurisdicție constituțională. Aceasta a însemnat o nouă confirmare europeană de care 

suntem mândri, fiind expresia unui veritabil constituționalism european. Este 

elocvent în acest sens să reamintim evenimentele internaționale găzduite de Curtea 

Constituțională a Republicii Moldova, cu tematică constituțională, varietatea și 

actualitatea subiectelor discutate care au cunoscut un ecou pozitiv, o deplină și 

binemeritată recunoaștere și susținere internațională. Pășim și vom parcurge 

împreună drumul ce se dovedește a fi și pentru noi uneori anevoios, în dificila 

sarcină de a valida și consolida democrația constituțională și statul de drept”, a mai 

arătat Curtea Constituțională a României în comunciatul citat. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Românii, cea mai mare comunitate de lucrători străini înscriși la asigurările 

sociale din Spania, cu peste 326 de mii de membri / Urmează Marocul și Italia, 

crește Venezuela 

Peste 2,06 milioane de străini apar în evidența asigurărilor sociale din Spania. 

Comunitatea românească este cea mai mare, cu peste 326.000 de membri, urmează 

Marocul și Italia iar cea din Venezuela a crescut cu 72% în doi ani, transmite El 

Economista, citată de Rador. 

Luna martie s-a încheiat cu peste 18,7 milioane de persoane înscrise la asigurările 

sociale. Aceste date includ toți lucrătorii, desigur, și pe cei de naționalitate străină. 

La 31 martie, în Spania existau 2.064.794 de străini înscriși la asigurările sociale, 

ceea ce reprezintă 10,9% din total, conform datelor organizației. Adică unul din 

zece asigurați provine din afara Spaniei. 

Comunitatea cu cei mai mulți lucrători este cea a românilor, cea mai numeroasă 

dintre cele care există în Spania, cu 326.194 de înscrieri în medie. Aceasta este o 

cifră mai mare decât cea a tuturor celor asigurați din Cantabria, Navarra, La Rioja, 

Ceuta sau Melilla, ceea ce arată cât de integrată este această comunitate, care 

reprezintă 43,5% dintre toți cotizanții din Uniunea Europeană aflați în Spania. 

Este urmată de populația din Maroc, care are 268.589 și depășește comunitățile 

anterioare, cu excepția cazului Navarrei. Prezența sa în sistemul agrar este foarte 

semnificativă, deoarece reprezintă (cu peste 96.000 de lucrători) 13% din totalul 

asiguraților din această ramură în Spania. 

A treia comunitate cu cei mai mulți asigurați este cea a Italiei, care are 122.565 de 

contizanți în Spania. După ea, urmează comunitățile din China (98.409), 

Venezuela (84.179), Columbia (82.619), Ecuador, (66.937), Regatul Unit (64.171), 

Bulgaria (58.720) și Portugalia (54.274). Atrag atenția datele legate de asigurații 

venezueleni, al căror număr a crescut cu 32% față de anul trecut și cu 72% față de 

2019. 

Există 749.764 de străini din țările Uniunii Europene, 36,3% din total, comparativ 

cu 1.315.030 din restul țărilor, reprezentând 63,7% din total. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 INFOGRAFIC Parlamentul European a adoptat ”Orizont Europa”, cel mai 

mare program pentru cercetare / Bugetul total este de 95,5 miliarde de euro 

Parlamentul European a votat, marți, Programul pentru cercetare și inovare Orizont 

Europa, pentru perioada 2021-2027, cu un buget total de 95,5 miliarde de euro, 

care va ajuta inclusiv sistemele de sănătate din statele membre UE să se 

pregătească pentru viitoare pandemii. 

Programul specific Orizont Europa a fost adoptat cu 661 voturi pentru, 5 împotrivă 

și 33 de abțineri, iar Regulamentul cu 677 voturi pentru, 5 împotrivă și 17 abțineri. 

Programul de cercetare asigură finanțarea pe termen scurt și lung a cercetării și 

inovării legate de provocările globale, cum ar fi combaterea schimbărilor climatice, 

digitalizarea și pandemia de coronavirus. 

Orizont Europa include cel mai mare buget de până acum pentru cercetare și 

digitalizare, precum și sprijin pentru IMM-urile inovatoare. 

Infograficul Parlamentului European arată ce domenii acoperă acest buget. 

Sursa foto: Parlamentul European 

Programul de cercetare se va concentra asupra a cinci domenii: 

 Accelerarea tranziției spre o Europă rezilientă și pregătită pentru schimbări 

climatice 

 Tratarea cancerului 

 Crearea a 100 de orașe neutre climatic până în 2030 

 Regenerarea mărilor și apelor 

 Garantarea a 75% soluri sănătoase până în 2030 

Pandemia COVID-19: Sute de milioane de euro au fost alocați proiectelor de 

cercetare a coronavirusului în cadrul programului anterior finanțat de UE, Orizont 

2020. Noul program va continua să sprijine cercetarea în domeniul medical și să 

ajute sistemele sanitare din UE să se pregătească pentru crize viitoare. 

https://www.europarl.europa.eu/news/ro/headlines/priorities/bugetul-ue/20200604STO80507/eu4health-o-pregatire-si-un-management-de-criza-mai-eficiente
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Noul program UE de finanțare a cercetării va oferi fonduri pentru tranziția digitală 

și ecologică, ajutând industria pentru decarbonizare, pentru reducerea dependenței 

de combustibili fosili și pentru ca redresarea după Covid-19 să acorde prioritate 

climei. Va fi inclusă și o alocare specială de fonduri pentru sectoarele cultural și 

creativ care au fost grav lovite de pandemie. 

Cum va fi împărțit bugetul: Bugetul programului Orizont Europa se distribuie 

între patru piloni. Primul se concentrează pe susținerea talentelor europene în 

domeniul cercetării și inovării. Al doilea asigură finanțarea cercetării științifice în 

domenii legate de cele cinci domenii prioritare și de provocările globale. Al treilea 

pilon sprijină antreprenoriatul bazat pe cercetare, iar al patrulea finanțează rețelele 

de cercetare și colaboarea dintre acestea. 

Eurodeputații au votat, marți, de asemenea, și noile priorități ale Institutului 

European de Inovare și Tehnologie (EIT), care vizează o mai bună transformare a 

cercetării fundamentale europene în aplicații practice de succes. 

Printre aceste priorități se numără Pactul verde european, planul european de 

redresare post-COVID-19, strategiile pentru industrie și întreprinderile mici, 

autonomia strategică a Uniunii și obiectivele de dezvoltare durabilă ale 

Organizației Națiunilor Unite. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 ”Motoarele UE” pregătesc o schimbare majoră, cu impact puternic asupra 

economiei românești: miniştrii de Finanţe din Germania şi Franţa susţin un 

impozit minim de 21% pe profitul companiilor 

Miniştrii de Finanţe din Germania şi Franţa au declarat marţi că susţin ideea unui 

impozit minim de 21% pe profitul companiilor, o propunere lansată de Guvernul 

american, relatează Reuters, preluat de Agerpres. 

“Personal, nu am nimic împotriva propunerii SUA”, a declarat ministrul german al 

Finanţelor, Olaf Scholz, într-un interviu publicat în cotidianul Zeit Online. “Dacă 

acesta va fi rezultatul final al negocierilor, şi noi am fi de acord”, a declarat la 

rândul său ministrul francez al Finanţelor, Bruno Le Maire. 
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Introducerea unui prag minim al impozitării companiilor, astfel încât să fie 

descurajat comportamentul statelor care fac dumping fiscal, precum Irlanda, poate 

fi problematică și pentru România, care are unele dintre cele mai mici cote de 

impozitare aplicate companiilor. În România, impozitul pe profit este de 16%, cu 

excepția microîntreprinderilor, care plătesc impozit pe venit. 

Ideea a fost calificatăd e Ungaria drept o „violare a suveranităţii financiare”. 

„Acest concept violează suveranitatea financiară a statelor şi, de asemenea, 

încearcă să inverseze progresele acelor ţări care au făcut eforturi serioase pentru a 

introduce taxe mai mici”, a spus Norbert Izer, secretar de stat pentru taxe şi 

impozite, pentru cotidianul Magyar Nemzet, citat de agenţia de presă MTI. 

De altfel, comisarul european pentru Economie, Paolo Gentiloni, anunțase încă din 

martie 2020 o serie de modificări radicale ale regimului de taxe și impozite în UE. 

Una dintre ele era introducerea unui prag minim al impozitării companiilor, astfel 

încât să fie descurajat comportamentul statelor care fac dumping fiscal, precum 

Irlanda, dar care ar afecta și competitivitatea economiei românești. 

O altă modificare propusă de oficialul european la acel moment a fost schimbarea 

radicală a mecanismului de adoptare a deciziei în UE privind taxarea. Astfel, 

Gentiloni a spus că vrea ca în Consiliul UE (reuniunea statelor membre) deciziile 

privind taxele să fie luate mai simplu, cu majoritate calificată în loc de unanimitate. 

Or, o asemenea modificare ar face extrem de dificilă încercarea unor state membre 

afectate (precum Irlanda, România, Ungaria) de a bloca impunerea unui impozit 

minim pe profit care are o valoare mai mare decât impozitele practicate de 

respectivele țări. 

La începutul acestei luni, secretarul Trezoreriei SUA, Janet Yellen, anunţa că SUA 

vor face presiuni asupra partenerilor din G20 pentru adoptarea unui impozit minim 

pe profitul companiilor valabil la nivel global şi a avansat cifra de 21%. 

O cotă de impozitare de 12,5% pentru multinaţionale a fost discutată în cadrul 

noilor reguli negociate în Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică 

(OECD), care pregăteşte şi ea un plan vizând un impozit minim pe profit la nivel 

global. 

https://www.g4media.ro/breaking-schimbari-radicale-ale-impozitarii-in-ue-propuse-comisia-europeana-motorina-si-benzina-vor-fi-taxate-mult-mai-dur-va-exista-un-nivel-minim-de-taxare-a-companiilor-importurile-din-afara-un.html
https://www.g4media.ro/breaking-schimbari-radicale-ale-impozitarii-in-ue-propuse-comisia-europeana-motorina-si-benzina-vor-fi-taxate-mult-mai-dur-va-exista-un-nivel-minim-de-taxare-a-companiilor-importurile-din-afara-un.html
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Olaf Scholz şi Bruno Le Maire urmează să aibă marţi o rundă de discuţii, iar 

printre subiectele abordate se va număra şi accesarea banilor din Fondul european 

de relansare. 

Discuția despre impunerea unui impozit minim pe profitul companiilor în UE, dar 

și în SUA vine pe fondul încercărilor de a stopa practicile de dumping ale unor 

state care au stabilit praguri mici de impozitare pentru a atrage marile companii 

multinaționale. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Punct final al procesului Brexit în Parlamentul European, după patru ani de 

negociere a unui acord UE-Regatul Unit / Barnier: Obiectivul nostru a fost ca 

acest divorț să fie cât mai corect. Brexit-ul este un avertisment și este un eșec 

al UE, toată lumea să tragă concluziile 

Parlamentul European dezbate marți, pentru ultima dată, acordul post-Brexit, care 

stabilește relațiile Uniunii Europene cu Regatul Unit, urmând ca votul pe care îl 

vor da europarlamentarii să pună punct, după mai bine de patru ani, negocierilor cu 

guvernul britanic și incertitudinilor juridice. Mai mulți europarlamentari au 

subliniat că votul Parlamentului European nu va reprezenta „un cec în alb” pentru 

Marea Britanie, în timp ce Michel Barnier, care a fost negociatorul UE pentru 

acordul post-Brexit, a spus că este important ca politicenii să înțeleagă „revolta 

populară” împotriva UE. 

„Brexit-ul este un avertisment și este un eșec al UE. Toată lumea să tragă 

concluziile, de ce 52% dintre britanici au votat împotriva Europei”, a spus, în 

plenul Parlamentului European, Michel Barnier, cel care a fost ani de zile 

negociatorul Uniunii Europene pentru acordul comercial post-Brexit cu Marea 

Britanie. 

Barnier a explicat că politicienii, inclusiv membrii Parlamentului, trebuie să 

înțeleagă „sentimentul popular”. 

„Nu trebuie confundată revolta populară cu populismul”, a spus Michel Barnier, 

punctând că vorbește pentru ultima dată în Parlamentul European pe subiectul 

Brexit. 
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Fostul negociator al UE a precizat că obiectivul a fost stabilirea unei noi relații cu 

Regatul Unit, după ieșirea din UE, și să se asigure că „acest divorț va fi cât mai 

corect”, punând în centrul negocierilor drepturile cetățenilor. 

Șefa Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a spus că varianta finală a 

acordului post-Brexit reprezintă „unitatea, responsabilitatea și solidaritatea” în 

cadrul UE pentru a proteja interesele cetățenilor. 

Von der Leyen a subliniat punctele forte ale acordului, cum ar fi protejarea 

intereselor europene și menținerea „integrității pieței unice”. 

„Acesta garantează condiții de concurență solide (…) Și asigură niveluri ridicate de 

protecție pentru orice, de la drepturile sociale și ale muncii, la protecția mediului, 

la transparența fiscală și ajutoarele de stat”, a declarat șefa Comisiei Europene. 

Ursula von der Leyen a spus că acordul vine și cu un mecanism obligatoriu de 

soluționare a litigiilor și oferă posibilitatea unor „măsuri de remediere unilaterale” 

dacă este necesar. 

„Permiteți-mi să fiu clară: nu dorim să folosim aceste instrumente. Dar nu vom 

ezita să le folosim dacă este necesar. Acestea sunt esențiale pentru a asigura 

respectarea deplină a TCA (acordul comercial și de cooperare, n.r.) și a Acordului 

de retragere, ambele fiind negociate atât de detaliat și convenite de ambele părți”, a 

spus Ursula von der Leyen. 

„Ultimul pas din saga Brexit”: votul Parlamentului European nu este „un cec 

în alb” 

Christophe Hansen (grupul PPE), raportor pentru acest acord, a recomandat 

Parlamentului European să voteze favorabil textul negociat cu guvernul britanic. 

„Nu este un cec alb, o poliță de asigurare împotriva deraierilor unilaterale de la 

ceea ce s-a stabilit în Acord”, a avertizat Hansen. 

Raportorul a precizat că este posibilă o modificare a acordului post-Brexit dacă se 

constată că sunt încălcări ale acestuia și se pot impune noi măsuri, de exemplu, noi 

tarife vamale. 
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Liderul grupului PPE, Manfred Weber, a punctat că votul Parlamentului 

European reprezintă „ultimul pas din saga Brexit” și că „marea îngrijorare” ține de 

modul în care va fi pus în aplicare de către partea britanică. 

Weber l-a acuzat pe premierul Boris Johnson că deja a arătat că nu își poate 

îndeplini promisiunile și a catalogat Brexit-ul ca fiind „un scenariu de pierdere 

pentru toată lumea”, iar răspunderea este a celor care l-au susținut, făcând din nou 

trimitere la premierul britanic. 

Liderul PPE a vrut să dea și o notă optimistă discursului său, susținând că personal 

crede în reconsolidarea relațiilor cu Marea Britanie și că va aștepta „o nouă 

generație” de politicieni care să conducă guvernul britanic. 

Iratxe García Pérez, lidera grupului S&D, s-a referit la „marea minciună a 

dreptei britanice” și a spus că, până la urmă, acordul a reușit să evite „un Brexit 

haotic”. 

„Obiectivul cheie de a menține o zonă de liber schimb al mărfurilor cu Regatul 

Unit (…) s-a îndeplinit”, a spus Garcia Pérez. 

Despre faptul că acordul post-Brexit nu este „un cec în alb” a vorbit și Malik 

Azmani, în numele grupului Renew Europe. Malik Azmani a cerut un calendar 

„foarte clar” stabilit de Comisia Europeană și de Regatul Unit al îndeplinirii 

obligațiilor din acord și a avertizat că, dacă guvernul britanic nu le respectă, pot fi 

luate măsuri, cum ar fi restricționarea prezenței pe piață. 

„Rămânem prieteni buni doar dacă ambele părți joacă cinstit”, a afirmat 

reprezentantul grupului Renew. 

Europarlamentarul francez Nicolas Bay (grupul Identitate și Democrație, ID) s-a 

plâns de nereușitele acordului, cum ar fi capitolul legat de pescuit. 

„A sacrificat pescuitul francez”, a spus Bay, denunțând faptul că pescuitul a fost 

„sacrificat altor interese decât ale UE” și că acest aspect a fost negociat „în 

ultimele două săptămâni”. 

Geert Bourgeois, în numele conservatorilor britanici (grupul ECR), a punctat că 

Brexit-ul „este și rămâne un evenient istoric”. 
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„Poate nu cu consecințe dramatice, dar eu personal îl regret”, a adăugat Geert 

Bourgeois. 

În opinia reprezentantului ECR, roul Parlamentului este să apere relația de 

parteneriat „prietenească” cu britanicii. 

„Mai multă Europă poate nu este o soluție (…) O mai bună Europă”, a spus 

conservatorul Geert Bourgeois, atrăgând atenția că Uniunea Europeană nu trebuie 

să devină un „suprastat”. 

Din partea Verzilor, Philippe Lamberts a spus că trebuie cântărit dacă este un 

acord bun pentru UE. În opinia sa, acordul post-Brexit păstrează integritatea pieței 

interne a Uniunii. 

Punctul comun al tuturor discursurilor de la începutul dezbaterii din Parlamentul 

European, înaintea votului asupra acordului comercial UE-Regatul Unit, au fost 

felicitările adresate negociatorului Michel Barnier, aplaudat îndelung în ședința de 

plen. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 


